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قهرمان  بهمنیار  سارا 
وسیه  کاراته وان ر

شد 

جنگ سایبری ما  و   اونا  !

اینکه بگویم قرن بیست و یک، عصر دیجیتال است و دنیا بر 
پایه ارتباطات در فضای مجازی می چرخد و کسی پیروز است 
که سواد رسانه ای بیشتری داشته باشد؛ حرفهای تکراری است 
که کسی را یارای شنیدن دوباره آن نیست، اما اینکه بگوییم 
چگونه باید در این جنگ سایبری پیروز شد؟ حرفی است که 
میلیون ها مخاطب را میخکوب می کند تا از روشتان سر در 

بیاورند...

حرف اول

صاحب مقصـودی

تکل خطرناک رییس  
روی  اعصاب فوتبال

از این مرد در آینده 
بیشتر خواهیم  شنید

جمشیدپور، مردی برای تمام فصول



شهردار رشت گفت: در زمان حاضر، حدود ۵۰۰ میلیارد تومان از 
دستگاه های اجرایی طلب داریم.

به گزارش ایرنا، دکتر ناصر حاج محمدی در همایش شهرداران 
و روسای شورای اسلامی استان گیلان که صبح امروز پنجشنبه 
با  گیلان  استانداری  اجتماعات  تالار  در  امسال  ماه  مهر  چهار 
حضور استاندار و معاونان وی برگزار شد، از مطالبات ۵۰۰ میلیارد 
تومانی شهرداری رشت از دستگاه های اجرایی خبر داد و گفت: 

وصول این مبالغ راهگشای بسیاری از کارهای شهری است.
رشت  شهرداری  برای  پایدار  درآمدهای  ایجاد  ضرورت  بر  وی 
مالی  منابع  پروژه های شهری  برای تحقق  تاکید کرد و گفت: 
پایدار لازم است و دریافت  مطالبات از طریق اوراق نیز می تواند 

به ایجاد این درآمد کمک کند.
اولین   زمره  در  انتظامی  نیروی  اینکه  بیان  با  رشت  شهردار 
نهادهایی بود که در زمینه پرداخت طلب شهرداری کمک کرد، 

از این  نهاد قدردانی نمود.
حاج محمدی همچنین در باره درآمد پایدار شهرداریها گفت: باید 

از ظرفیت بخش خصوصی در این زمینه استفاده شود.
برای  درآمدزایی  دیگر  های  راه  از  را  گذار  سرمایه  جذب  وی 
شهر برشمرد و ادامه داد: برای این  تحقق این موضوع گامهای 

مطلوبی به کمک استانداری گیلان برداشته شده است.
شهردار رشت کسب درآمد شهرداری از راه کمیسیون ماده 
۱۰۰ را نادرست قلمداد کرد و گفت: تاکنون شهرداریها از 
محل تخلفات ساختماتی ارتزاق و درآمدزایی می کردند 
که این امر نه به یکباره بلکه باید به مرور زمان، اصلاح 

شود.
حاج محمدی با اشاره به صدور رای 
تخریب برخی از ساختمانهای نسقی 
چند  هر  کرد:  نشان  خاطر  نیز  ساز 
عمل  در  اما  شود  می  صادر  رای 
نمی توان به تخریب این سازه ها 
مساله  این  امروز  چون  پرداخت 
شده  تبدیل  مهم  چالشی  به 

است.

املاک نسقی  برای  ساخت  پروانه  نشدن  صادر  افزود:  وی 
این موضوع  برای  باید  که  آورده  وجود  به  را  فراوانی  مشکلات 
مهم چاره ای اندیشیده شود و از گسترش اینگونه ساخت و سازها 

جلوگیری به عمل آید.
شهردار رشت با اشاره به مشکلات عدیده ای که در پی انسداد 
های  دستگاه  و  پیمانکاران  برخی  سوی  از  شهرداری  حساب 
دستگاه  دیگر  و  استاندار  خواستار حمایت  آمد،  وجود  به  اجرایی 

های مربوطه شد.
بین کمربندی خروجی  فاصله موجود  به  اشاره  با  وی همچنین 
شهر نیز گفت: خیابانهای رشت به ویژه از میدان گیل تا امامزاده 
بافت خیابانی خوبی  از  به دلیل تردد خودروهای سنگین  هاشم 
برخوردار نیست از اینرو از وزیر راه و شهرسازی تقاضا شده است 

که ۱۵ کیلومتر از این کمربندی به اتوبان تبدیل شود.
رئیس شورای اسلامی کلانشهر رشت نیز در این گردهمایی در 
سخنانی با بیان این که در گذشته امنیت خوبی برای شهرداران 
وجود داشت، گفت: امروز شهردار بی پناه ترین فرد در یک شهر 

است.
را  روستاها  و  شهرها  اسلامی  شوراهای  پور  حاجی  اسماعیل 
نهادی مردمی و از دل مردم دانست و خاطر نشان کرد: به شوراها 

و نقش شان بی توجهی می شود.
به  شهرداری  که  همانطوری  کرد:  اضافه  وی 

دستگاه ها بدهکارست از آنها طلب هم دارد.
وی با بیان این که وضعیت شهرداری ها به شدت 
خراب است، خاطر نشان کرد: جذب سرمایه گذار 
تنها راه فرار از مشکلات شهرداری هاست و 
را  شهر  گذار  سرمایه  پول  با  بایستی  ما 

بسازیم.
شوراهای  و  شهرداران  گردهمایی 
امروز  گیلان  استان  اسلامی 
زارع  ارسلان  حضور  با  پنجشنبه 

استاندار گیلان برگزار شد.

استاندار گیلان از تشکیل دبیرخانه اوراسیا در ایران با مرکزیت رشت 
در آینده ای نزدیک خبر داد.

دکتر ارسلان زارع عصر امروز در نشست مجمع نمایندگان استان 
گیلان با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت به وجود 2 هزار 948 
واحد صنعتی با سرمایه گذاری 7 هزار و ۵97 میلیارد تومان در گیلان 
اشاره و خاطرنشان کرد: در این واحدهای صنعتی 82 هزار نفر به 

صورت مستقیم اشتغال دارند.
و  واحدهای صنعتی  داشت:  اظهار  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
تولیدی به عنوان یک ظرفیت خوب در کنار ظرفیت های اقتصادی 
بخش کشاورزی و گردشگری محسوب می شود که 2.4 درصد 
ارزش افزوده کل کشور را دارا هستند در حالیکه گیلان تنها یک 

درصد جمعیت کشور را دارد.
افزود: به سبب وجود ظرفیت های خوب موجود در گیلان و  وی 
در راستای اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی، دبیرخانه اوراسیا در 

ایران با مرکزیت رشت در آینده ای نزدیک تشکیل می شود.
وی به وجود هزار و 394 طرح نیمه تمام و در حال اجرا در گیلان 

با مجموع سرمایه گذاری ۱۵ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان نیز اشاره 
کرد و گفت: پیش بینی می شود برای بالغ بر 47 هزار نفر 
در این واحدها اشتغالزایی شود که زمینه تحولات گیلان را 

ایجاد می کند.
استاندار با بیان اینکه عمده تولیدات صنعتی گیلان در بخش 
های سلولزی، فولاد، قطعه سازی خودرو، دارویی، سیمان، 

اظهار داشت: تلاش ما  روغن موتور و پوشاک است، 
براین است تا صنایع موجود در مرکز استان و 

منطقه آزاد انزلی سهم بسزایی در تولید 
داشته  استان  پیشرفت  و  ملی  ناخالص 

باشد.
و  دسترسی  راه  مشکلات  حل  به  وی 
شهرک  در  برق  زیرساخت های  توسعه 
وزیر  دستور  با  رشت  سفیدرود  صنعتی 
تدبیر  دولت  افزود:  و  کرد  اشاره  صمت 
و امید علیرغم همه تنگناهای موجود از 

صنایع حمایت و پشتیبانی می کند.
دکتر زارع خاطرنشان کرد: با همه فراز و نشیب های موجود توانستیم 
در مدت کوتاه یک سال اخیر بیش از 37۰ واحد راکد و نیمه راکد را 

به چرخه مجدد تولید برگرداند.
وی گفت: اگرچه برخی چالش های بخش صنعت عمومی است اما 
استان گیلان نیز با موضوعاتی همچون نرخ بالای سود تسهیلات، 
وجود معوقات بالای بانکی در واحدهای تولیدی و عدم مشارکت 

بانک های خصوصی مواجه است.
استاندار گیلان خاطرنشان کرد: با دستور وزیر صمت فعالیت های 
افزایش میزان  اقتصادی زیرمجموعه های این وزارتخانه در مسیر 

سرمایه گذاری در گیلان بیشتر می شود.
نماینده عالی دولت در گیلان اظهار داشت: معتقدیم بانک ها علیرغم 
همه همکاری ها تمایل جدی برای مشارکت در سرمایه گذاری ثابت 
را ندارند و با این اوصاف چشم اندازی که در استان درنظرگرفته شده 

است، محقق نمی شود.
وی افزود: در راستای اجرای منویات رهبر معظم انقلاب، برنامه های 
تولیدی  کالاها  زمینه صادرات  دولت  و  رئیس جمهوری 

استان بیشتر از گذشته فراهم شده است.
صادرات  درصدی   83 رشد  به  گیلان  استاندار 
محصولات تولیدی گیلان در سال گذشته نسبت 
به سال ماقبل اشاره کرد و اظهار داشت: هدفگذاری 
صادرات امسال بر مبنای ۵۰۰ میلیون دلار است که 
انزلی،  آزاد  منطقه  طریق  از  نیز  دلار  میلیون   4۰۰
بندرکاسپین و انزلی پیش بینی شده است.

مشکلات  برخی  به  همچنین  وی 
کیفیت گندم وارداتی از استان های 
مجاور به گیلان و کاهش میزان آن 
اشاره و خاطرنشان کرد: با دستور 
مشکل  شد  مقرر  صمت  وزیر 
گندم  حجمی  درصد  و  کیفیت 

وارداتی به گیلان برطرف شود.

جنگ سایبری ما  و   اونا  !
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های خارجی بهترین 
فرصت برای معرفی 

قابلیت های 
صادراتی گیلان

مدیر کل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان گفت : حضور در نمایشگاههای 
خارجی بهترین فرصت برای معرفی قابلیت های صادراتی گیلان در زمینه های مختلف است.

یونس رنجکش در جلسه هماهنگی بررسی حضوراستان گیلان در نمایشگاه بین المللی باکو افزود 
: شناخت از بازار های مختلف و ارزیابی فرصت های جدید صادراتی و معرفی ظرفیت های استان 

از جمله تاثیراتی است که حضور هدفمند در نمایشگاههای خارجی می تواند نصیب گیلان کند.
وی ادامه داد : در شرایط اقتصادی امروز و تحریم هایی را که کشور با ان روبرو است بهترین شرایط ، 
داد و ستد با همسایگان و برقراری ارتباطات تجاری و اقتصادی متناسب با نیازهای طرفین می باشد.

وی اضافه کر د : یکی از راههای شناخت نیازها در بازار کشورهای همسایه و برقرار ارتباط با جامعه 
هدف و معرفی توانمندی ها ی صادراتی کالا و خدمات داخلی شرکت در نمایشگاهای خارجی و بازار 

یابی های مناسب در این زمینه است.
به گفته وی ، استان گیلان در زمینه های مختلف تولیدات صنعتی ، صنایع غذایی و  فناوری ها از 
ظرفیت و توانمندی های بسیاری برخوردار است که می تواند سهم بسزایی در این زمینه در بازار 
کشورهای همسایه بویژه حاشیه دریای کاسپین داشته باشد. وی گفت : دستگاههای اجرایی مسوول 
می بایست با شناسایی واحدهای توانمند و معرفی شرایط بازار های هدف زمینه های حضور و پیوند 

فعالان اقتصادی را در کشورهای همسایه فراهم نمایند.
مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان یاد ارشد : در صورت فراهم کردن 
زمینه های حضور تجار و تولیدکنندگان گیلانی و در نظر گرفتن مشوق های لازم انان می توانند 

نقش مهمی در توسعه ارتباطات اقتصادی کشور داشته باشند.

اربعین شهرستان آستانه  فرماندار آستانه اشرفیه در نشست ستاد 
حسین  والمسلمین  حجت الاسلام   سخنرانی  محور  از  اشرفیه 

حلوئیان در یادواره شهدای بندر کیاشهر به شدت انتقاد کرد.
معظم  مقام  اینکه  بیان  با  حیدری  رحیم  خزرآنلاین،  گزارش  به 
ستاد  مسئول  و  است  اقتصادی  جنگ  پیشبرد  سردمدار  رهبری 
اقتصاد مقاومتی رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت است افزود: 
در شرایطی که صهیونیزم جهانی و منافقین و کشور های مرتجع 
منطقه  هم نوا با استکبار جهانی در صدد تضعیف انقلاب اسلامی 
در بین ملل جهان و آزادیخواه منطقه است جای تاسف است یک 
سخنران در مراسم یادواره شهدا این همنوائی با صهیونیست ها 
را قرار می دهد و به طور ناصحیح و ناجوانمردانه دولت محترم 
القاء  نظام  و  دولت  مابین  فی  را  گانگی  دو  شائبه  و  تصضیف  را 

می کند.
که  نکته  این  بر  تصریح  با  شهرستان  در  دولت  عالی  نماینده 
گرامی داشت و یاد شهدا بسیار ارزشمند است خاطر نشان کرد: 
مهمتر از بزرگداشت شهدا، انتقال مفاهیم و ارزش های شهدا به 
عنوان   به  آن  از  رهبری  معظم  مقام  که  است  جدید  های  نسل 

گنجینه و گنج دفاع مقدس یاد کردند.

فرماندار آستانه اشرفیه  محور سخنان سخنور مراسم را ترویج نا 
امیدی در بین مردم  خواند و گفت: این عمل  سخن ران مراسم، 
نا امیدی در بین مردم نباشد چه  نامی می توان برای  آن  اگر 

گذاشت  حقیقتاً این عمل خادمانه است یا خائنانه ؟
دلیل که همه  این  به  است  خائنانه  این عمل  اینکه  بیان  با  وی 
اظهار  کند  مایوس  را  مردم  که  است  این  جهانی  استکبار  هدف 
را  کار  این  اگر  ایجاد می شود  که  بر حسب یک جوّی  ما  کرد: 
انجام بدهیم، آب به آسیاب دشمن می ریزیم و داریم دشمن را 

تقویت و حاکمیت و نظام را تضعیف می کنیم .
به خنده های رئیس جمهور و ظریف در دیدار  اشاره  با  حیدری 
با رئیس جمهور کشورهای غربی  گفت: بعضی ها به طور مثال 
که  چیزی  آن  اما  گیرند  می  به مضحکه  را  رئیس جمهور  خنده 
دیپلماسی غرب را به زانو در آورد خنده های معنا دار آقای ظریف 

و رئیس جمهور بود.
و  رشید  بزرگ،  دلاور،  ملت  ما  که  نکته  این  بر  تصریح  با  وی 
رزمنده هستیم و ما ملتی  هستیم که علی رغم همه مظالم که 
بر ما می کنند سربلند بوده ایم افزود: بعضی ها انتظار دارند که 
رئیس جمهور و وزیر امور خارجه ما دامن گدائی به دست بگیرند 

و با گریه، عجز و آه در مجامع بین المللی حاضر شوند. هرگز.
است،  سربلند  ما  ملت  کرد:  نشان  خاطر  اشرفیه  آستانه  فرماندار 
با خنده و  امورخارجه ما سربلند است زیرا  رئیس جمهور و وزیر 

کشورها  با  است  ایران  بزرگ  ملت  دهنده  نشان  که  ای  روحیه 
روبرو می شوند .

مسائل  و  داخلی  اندک  اختلافات  بین  باید  ما  اینکه  بیان  با  وی 
بین المللی فرق بشناسیم و سخنران خوب در شهرستان و کشور 
کم نداریم از امام جمعه این شهر  که در نماز جمعه این هفته  با 
از مواضع  رئیس جمهور دفاع کردندتقدیر  صلابت و به درستی 

و تشکر کرد.
مختلف  های  سخنرانی  در  کرد:  اذعان  اشرفی  آستانه  فرماندار 
روش این بوده است که در مناسبت های مختلف بر طبل وحدت، 
همگرائی و همدلی بکوبندو هرگونه حرکت تفرقه افکنانه آب به 

آسیاب دشمن و بازی در زمین آنان است
با  را  مراسم  سخنرانان  که  است  آن  انتظار  کرد:  تصریح  وی 
جمعه  امام  با  کیاشهر  در  و  آستانه  شهر  جمعه  امام  محوریت 
این  در  که  باشند  افرادی  سخنرانان  و  شوند  آورده  کیاشهر 
شرایط، مردم ما را  مایوس نکنند و صهیونیست ها و منافقین و 
کشورهای مرتجع عرب را خوشحال نکنند کاری کنند که کشور 
با یک وفاق؛ همدلی و هم افزائی، این پیچ خطرناک را پشت سر 

بگذارد و بتواند به ساحل آرامش برسد .

در پی تاکید رئیس جمهوری در نشست انتخاب استاندار گیلان، اولین 
نشست ستاد زراعت چوب استان برگزار شد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداری گیلان؛ دکتر ارسلان زارع 
در این نشست اظهار داشت: به سبب تاکید رئیس جمهوری و ظرفیت 
بسیار خوبی که در استان گیلان وجود دارد باید زارعت چوب مورد 

توجه قرار گیرد.
استاندار گیلان تصریح کرد: براساس قانون برنامه ششم سهم استان 
گیلان برای کشت زراعت چوب 6 هزار و 6۰۰ هکتار می باشد که 
می بایست در جلسات ستاد زراعت برنامه ریزی های لازم صورت گیرد 

و این مهم توسط اداره کل منابع طبیعی استان پیگیری شود.
وی با بیان اینکه طبق آخرین برآورد بالغ بر ۵ میلیون تن نیاز به مواد 
اولیه چوب وجود دارد افزود: یکی از اهداف تشکیل وفعال سازی ستاد 

زراعت چوب استان، تامین مواد اولیه چوب صنایع سلولوزی است .
استاندارگیلان افزود: تامین مواد اولیه صنایع و کارگاه ها در استان از 
طریق زراعت چوب نیاز به  واردات و خروج ارز را به حداقل می رساند 

وعامل مهمی در پیشگیری از قاچاق است.
دکتر زارع ادامه داد : نیاز است برای توجیه اقتصادی فعالیت زراعت 
چوب از تکنولوژی های روز و کشت های تلفیقی و ارقام اصلاح شده 
هستند  برداشت  قابل  زودتر  و  دارند  کمتر  آب  مصرف  به  نیاز  که 

استفاده کنیم.
وی تاکید کرد: اداره کل منابع طبیعی با همکاری مرکز تحقیقات 
جهادکشاورزی و همچنین دانشگاه گیلان نسبت به بررسی و مطالعه 
از کار های  استفاده  با  استان گیلان  با  متناسب  متراکم  کشت های 

کارشناسی وپژوهشی اقدام نماید.
نماینده عالی دولت افزود: اراضی مستعد قابل واگذاری جهت زراعت 
چوب توسط اداره کل منابع طبیعی با همکاری فرمانداران شهرستان 

ها شناسایی شوند.
نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به اینکه یکی از مشکلات و 
چالش های کشور و استان بیکاری است خاطر نشان کرد: می توان 
از طریق زراعت چوب به عنوان یک فرصت اقتصادی و اشتغال زا به 

نحو شایسته بهره برداری و استفاده کرد.
بسیار مهم  مؤلفه  زراعت چوب یک  اینکه  بیان  با  استاندار گیلان 
برای حفاظت از محیط زیست به شمار می رود اظهار داشت: حفظ 

جنگل های طبیعی در استان بسیار ضروری است و همواره  برداشت 
غیرمجاز از جنگل ها و قاچاق چوب یکی از تهدیدات به شمار می 

رفته است.
و  مراتع  جنگل ها،  سازمان  در  چوب  زراعت  توسعه  طرح  مجری 
آبخیزداری کشور نیز در این جلسه اظهار داشت: استان گیلان یکی 
از استان های مستعد در زمینه زارعت چوب است و تلاش می کنیم 
که بخش اراضی ملی، اراضی که از ظرفیت خوبی در زمینه چوب 

برخوردار هستند را شناسایی کنیم.
چوب  بورس  راه اندازی  با  اینکه  به  اشاره  با  رضی  میرعرب  جواد 
می توان میزان شفافیت در بخش قیمت چوب را افزیش داد افزود: با 
راه اندازی بورس چوب موجب اطمینان خاطر برای فعالان صنعتی و 
تولید کنندگان چوب ایجاد می شود و افزایش اشتغال را به دنبال دارد.

گفتنی است رییس جمهور در جلسه هیئت دولت چهارشنبه ششم 
شهریور ماه که استاندار گیلان انتخاب شد توجه به زراعت و تولید 
چوب و صنایع وابسته به آن را در مناطق شمالی کشور مورد تأکید 
قرار داد و گفت: متأسفانه نسبت به این موضوع غفلت شده و لذا از 
آنجایی که صنایع چوب و کاغذ از نیازهای مهم کشور است باید 

نسبت به توسعه آن اهتمام جدی داشت.

صاحب مقصودی
اینکه بگویم قرن بیست و یک، عصر دیجیتال 
است و دنیا بر پایه ارتباطات در فضای مجازی 
است که سواد رسانه  پیروز  می چرخد و کسی 
ای بیشتری داشته باشد؛ حرفهای تکراری است 
که کسی را یارای شنیدن دوباره آن نیست، اما 
اینکه بگوییم چگونه باید در این جنگ سایبری 
پیروز شد؟ حرفی است که میلیون ها مخاطب را 

میخکوب می کند تا از روشتان سر در بیاورند.
اینجاست که؛ همگان بر جدال لفظی  اما  قصه 
پنهان و پیدای ایران و عربستان بر سر مسائل 
مختلف خاورمیانه واقفیم و این دو کشور بارها و 
بارها بر سر منافع خود وارد جنگ و جدل لفظی 
وارد  اینکه  برای  عربها  حال  شدند.  فیزیکی  و 
جنگ مدرن دنیای امروز شوند، دست به حرکت 
جالبی زدند و برای اینکه خاطره قاشقچی را از 
اذهان جهانیان پاک کنند، می خواهند از قدرت 
المللی در حوزه گردشگری  اینفلوئنسرهای بین 
پرتاب  از  توریسم،  تقویت  بگیرند. چرا که  بهره 
صدها موشک پیشرفته به سوی این و آن، جهت 

نفوذ به دل بیگانگان اثر بیشتری خواهد داشت.
اینستاگرامی  های  شاخ  همان  یا  اینفلوئنسرها 
خودمان، فعالین شبکه های اجتماعی هستند که 
العاده  ممکن است توانایی های خاص و خارق 
ای نداشته باشند، ولی به لحاظ فعالیت چشمگیر 
در فضای مجازی، با دستاویز قرار دادن انواع و 
اقسام موضوعات اجتماعی، سیاسی، فرهنگی و 
این  باشند،  می  بالا  تاثیرگذاری  دارای  ورزشی، 
افراد با سلبریتی ها که شهرتشان را از نون بازوی 
بعد  و  دارند  آورند و هنری در چنته  خود ر می 
به دنیای اینستاگرام و فیس بوک و غیره آمدند، 

فرق می کنند.
امارات  و  ترکیه  با  رقابت  در  حال عربستان که 
غرب  و  دموکراتیک  چهره  تا  کند  می  تلاش 
بسیار  از صنعت  و  دهد،  ارائه  از خود  پسندتری 
عقب  گردشگری  دلاری  میلیارد  چند  و  بزرگ 
قدرت  روی  بر  خود  جدید  استراتژی  در  نماند، 
کرده  حساب  اجتماعی  های  شبکه  تاثیرگذاران 
اماکن  نمایش  به  خواهد  می  آنها  کمک  با  و 
بپردازد.  عربستان  کشور  در  گردشگری  جذاب 
عربها با برگزاری تورهای رایگان و حتی انجام 
اینفلوئنسرها،  برای  دلاری  میلیون  های  هزینه 
و  کشانند  می  عربستان  بیابانهای  به  را  آنها 
اینگونه وانمود می کنند که از مواهب طبیعی در 
صنعت گردشگری بی بهره نیستند، که البته پر 
بیراه هم نمی گویند. چراکه مکه، بعد از دبی به 
پولساز ترین شهر دنیا از طریق مسیر گردشگری 
از  ای  گوشه  تنها  این  یافت.  شهرت  )مذهبی( 
تلاش عربها با استفاده از تکنولوژی روز دنیای 

مدرن برای ارائه خود در سطح بین الملل است.
و حال دقیقا در نقطه مقابل آنها ایران کشوری 
که شاخ های اینستا در ان امنیت جانی و مالی 
و روانی ندارند و دست وزیر ارتباطاتش مدام بر 
روی دکمه فیلترینگ قرار دارد و سواد رسانه ای 
در حد چاپ کتاب در مدارس باقی مانده است. 
و اما در عجیب ترین هجمه رسانه ای در این 
جنگ سایبری، همین چند روز پیش رسانه ملی 
یکی  توسط  خود  شبانگاهی  خبر  بخش  در  ما 
ترین  ترین و مودب  باسابقه  ترین و  از معروف 
ادب  مرزهای  که  خواند  گویندگان خود، خبری 
و نزاکت را یکجا درنوردید. محمدرضا حیاتی در 
خبری که به قول خودش ناگهان در آتوکیو قرار 
بر  نشسته  انگلیس   « اینگونه گفت که  گرفت، 
اره برگزیت که نه راه پس دارد و نه راه پیش » 
و بعد به موضوع خروج انگلیس از اتحادیه اروپا 

اشاره می کند.
خوشا به حال مادران و پدرانی که در آن لحظه 
فرزند خردسالشان در آن حومه نبود که از ایشان 
معنای جمله مشمئزکننده گوینده خبر را بپرسد. 
واقعا در کشوری که حافظ و سعدی و مولانای 
و فردوسی و دیگران را دارد، این حجم بی ادبی 
از یک رسانه بزرگ ملی قابل هضم نیست. هنوز 
یک هفته از قهقهه رییس جمهور کشورمان با 
سران همین انگلیس در سازمان ملل نمی گذرد 
که اینگونه خود ) نه آنها( را به باد استهزا گرفته 

ایم.
و  ای  رسانه  سواد  از  ما  ملی  رسانه  سهم  واقعا 
جنگ سایبری همین قدر است؟ که اگر اینگونه 
است پیشاپیش پرچم سفید را بالا ببریم تا بیش از 

این در جنگی چنین نابرابر خسران نبینیم.

حرف اول

اشرفیه:  آستانه  ر  فرماندا

در گیلان حمایت می شود زراعت چوب  ــتاندار گیلان:  اس

سخنان سخنران مراســم یک عمل خائنانه و تضعیف نظام و حاکمیت بود

ح توسعه زراعت چوب: بورس چوب راه اندازی شود مجری طر

طلب ۵۰۰ میلیارد تومانی شهرداری رشت از 
دستگاه های اجرایی

دبیرخانه اوراسیا در ایران با مرکزیت رشت 
تشکیل می شود

حاج محمدی ؛ استاندار گیلان ؛
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 نیمه اول مهر ۱398
 سال چهارم
:  شماره 26 فرماندار رضوانشهر 

تأمین کننده  پلیس 
در  آرامش  و  امنیت 

کشور است

در نشست مشــترک معاون پرستاری 
رییس دانشگاه علوم  با  وزارت بهداشــت 

پزشکی گیلان مطرح شد؛

فرماندار رضوانشهر گفت: پلیس در کنار دیگر نیرو های مسح تأمین کننده امنیت در کشور است.
به گزارش ایرنا از رضوانشهر، محمد مهدی مظفری در آئین صبحگاه مشترک نیروهای مسلح این 
شهرستان گفت: پلیس در کنار سایر نیرو های مسلح و با همکاری مردم، همواره برای کشور، امنیت 

و آرامش را به ارمغان آورده است.
رئیس شورای تأمین رضوانشهر افزود: امنیت امروز ایران اسلامی مرهون خدمات ارزشمند و تلاش 
های شبانه روزی نیروی های خدوم انتظامی و نظامی است و امروز از مهمترین نیازهای بشریت 

محسوب می شود.
وی بیان کرد: نام پلیس در هر جامعه، همان قدر که برای افراد متخلف و قانون شکنان وحشت آفرین 

و دلهره آور است، برای مردم آرامش بخش است.

مظفری گفت: تمامی ماموریت های پلیس برای تکریم مردم است، مشارکت و همراهی تک تک 
مردم با پلیس موفقیت ایجاد امنیت و آرامش را در جامعه دو چندان می کند.

فرماندار رضوانشهر با بیان اینکه، برای برقراری امنیت پایدار در عرصه  های مختلف جامعه، نیروهای 
زیادی تلاش می کنند افزود: نیروی انتظامی امنیت را به خوبی در جامعه نهادینه کرده و تأمین امنیت 

و آسایش مردم، مأموریت اصلی پلیس است .
وی با بیان اینکه ماموران پلیس از دلسوزترین نیروهای نظام اسلامی برای مردم هستند، اظهار 

داشت: ناجا بازوی توانمند و بازدارنده نظام در برخورد با ناهنجاری های اجتماعی است.
 فرماندار رضوانشهر با  تشکر از تلاش شبانه روزی نیروی انتظامی تصریح کرد: اقتدار این نیرو موجب 

ایجاد فضای سالم و آرام برای جامعه شده است.

اگر واقعا فکر می کردید که بزرگترین مشکل این شهر ترافیک است، 
در این پنج ماهه حداقل یک ریال برای آن هزینه می کردید. وقتی 
نتوانیم به مشاور و پیمانکار پولی پرداخت کنیم، وضعیت شهر تغییر 

نخواهد کرد و اتفاقی هم نمی افتد.«
اینها را گفت و برخلاف همیشه با اندوه به خبرنگاران نگاه کرد و از 
جلسه بیرون رفت. اینها جملات آخر فرامرز جمشید پور در آخرین 
جلسه کمیسیون ترافیک به ریاست اسماعیل حاجی پوربود. جلساتی 
که بعد از آن تا شش ماه تشکیل نشد و در فضای بی شهرداری سال 
97، روز به روز جملات آن روز معاون وقت حمل و نقل و ترافیک 

شهرداری رشت را تایید کرد.
روزها گذشت و شهردار نو آمد. اما جمشیدپور در این سالها آنقدر از 
خود کارنامه به جا گذاشته بود که کسی فکر پوشیدن ردای رقابت 
آن ۱۱  در  یکبار  حتی  که  جمشیدپور  نپروراند.  سر  در  نیز  را  او  با 
ماه بی شهرداری رشت چیزی تا شهردار شدنش نمانده بود، نه تنها 
صندلی خود را لرزان ندید، بلکه با حکمی جدید، معاونت مستقر در 
چند اتاق آن طرف تر را هم دوباره تحت پوشش گرفت. جمشیدپور 
دوباره عنوانی را که نصرتی از وی گرفته بود بدست آورد و شد معاون 
حمل و نقل و امور زیربنایی. جایی که مسئولیت تمامی امور عمرانی 
و ترافیکی شهر را باید برعهده داشته باشد. اگرچه حقش بود اما بارها 
از حاج محمدی شهردار  در نشست های مختلف حق قدرشناسی 
را به جا آورده که چنین اعتمادی مجدد به وی داشته است. گرچه 
زیادی  نشیب  و  فراز  اخیر  سالهای  در  جمشیدپور  حرفه ای  زندگی 
داشته است، اما روند رشد او فارغ از حواشی مقطعی، همواره رو به 
جلو بوده و جمشیدپور رفته رفته از یک کارشناس خوش برخورد و 
تصمیم گیر، اکنون خود را به جدی ترین معاونت شهرداری رشت که 
کسی را از اتاق خود ناامید به بیرون نمی فرستد بدل ساخته است. 
همکاران شهرداری، جمشیدپور را به چند خصیصه مهم مثل تلاش 
زیاد، قاطعیت، صبوری، حسن خلق و هوش زیاد می شناسند و برای 
هرکدام از این ویژگی ها که در سالیان اخیر به دفعات اثبات شده، 
خاطرات زیادی ذکر می کنند. هربار که جمشیدپور درگیر مشکل یا 
حاشیه ای شده، همین خصوصیات مثبت او دوباره وی را در قامت 
یک مدعی جدی تلاش شبانه روزی و خستگی ناپذیر مطرح ساخته 
است. مهندس جمشیدپور نه تنها در طول این سالها از نظر مدیریتی 
پیشرفتهای زیادی داشته، بلکه با همین ترافیک کاری، اکنون با رتبه 
از بهترین دانشگاههای  ممتاز، دانشجوی دکترای عمران در یکی 
معاون  مقام  در  جمشیدپور  عملکردهای  مهم ترین  از  است.  کشور 

عمرانی یا ترافیک شهرداری رشت، می توان به موارد زیر اشار کرد:
راه اندازی مرکز کنترل ترافیک شهرداری رشت

برای  زیاد  بسیار  هزینه های  انجام  و  نافرجام  تلاش  سالها  پی  در 
نهایتا در سال ۱397،  ترافیک شهر رشت،  راه اندازی مرکز کنترل 
پارسا-  جمشیدپور-  نام  با  درخشان  چهار ضلعی  یک  همکاری  با 
حاجی پور و حسینی، شهرداری رشت موفق شد مرکز را راه اندازی 
کرده و گذرواژه مرکز را که به نظر می رسید اخذ آن غیرممکن شده 
باشد، دریافت کند. اگر می بینید که امروز در چهار راه قدس )میکاییل( 
همه چراغ قرمز را رعایت می کنند، یک دلیلش تلاشهای افراد آن 

مثلثی است که ذکر شد. پس این قانونمندی را از جمشیدپور داریم.
بهبود کیفیت آسفالت شهر رشت

اگر خاطرتان باشد، در سال 96 بود که صدای همه از وضعیت آسفالت 
عبور  خیابانها  از  یا مسافری که  و  و هر شهروند  بود  درآمده  شهر 
می کرد، کلماتی هم نثار آسفالت خیابانهای شهر می ساخت. در آن 
زیربنایی  امور  نقل و  بود که جمشیدپور که معاونت حمل و  زمان 
شهرداری رشت را برعهده داشت، در یک فرایند ضربتی با بهره گیری 
از پرسنل سازمان و مشاورین بیرونی، طرحهایی را اجرا کرد که باعث 
شد نه تنها کیفیت آسفالت بهبود پیدا کند، بلکه با یک زمان بندی 
کوتاهی،  مدت  در  نظارتی،  و  اجرایی  تیم های  تشکیل  و  فشرده 
بسیاری از معابر شهری دوباره آسفالت شدند. این امر زمانی مهمتر 
جلوه می کند که بدانیم، تقریبا آخرین باری که خیابانهای رشت چشم 
یک روکش جدی را به خود دیدند، در همان دوران است و در دو 
از جمله مشکلات  سال اخیر، شهرداری بخاطر مشکلات مختلف 
مالی، نتواسنته حجم قابل توجهی از آسفالت را اجرا کند. گرچه هنوز 
با وضعیت ایده آل فاصله داریم، اما وقتی در همین شهر، عمر آسفالت 
به سختی به شش ماه می رسید، در حال حاضر روکش های آسفال 
شهر حداقل دو تا سه سال دوام دارند. پس می توان گفت این کیفیت 
قابل قبول آسفالت شهری را مدیون تلاشهای جمشیدپور هستیم. 
کما اینکه در دوره گذار اخیر؛ این مرد یک بار دیگه دست بکار شد و 
با 26 هزار تن آسفالت، نزدیک به ۱۵۰ هزار متر مربع از معابر شهری 
را در حال روکش مجدد است که شاید بی شباهت به انقلابی دیگر 

در نهضت آسفالت رشت نباشد.
اجرای پیاده راه مرکزی شهر

اگر پنج سال پیش به یک شهروند رشتی گفته می شد که چند سال 
دیگر، ممکن است میدان شهرداری رشت با آن همه ترافیکش بسته 
شود و همه این منطقه به پیاده رو تبدیل گردد، احتمالا تصور می کرد 
گوینده سر شوخی را باز کرده است)!( اما ثابت قدم طرح قدیمی را از 
کشوهای خاک خورده شهرداری آن زمان بیرون کشید و با آن همه 
میان،  این  در  رفت.  آن  اجرای  دنبال  به  خارجی  و  داخلی  حواشی 
به  توجه  بدون  تکنوکرات،  مدیر  قامت یک  در  که  بود  جمشیدپور 
حواشی های موجود، غیرممکن را ممکن کرد و در عرض چند ماه، 
کشور  پیاده راه  شلوغ ترین  به  را  رشت  شهر  خیابانهای  شلوغ ترین 
تبدیل کرد تا امروز از سالخوردگان بازنشسته تا کودکان آینده ساز این 
شهر بر روی سنگفرشش قدم بزنند و برای سازندگان این پیاده راه 

خدابیامرزی بگویند.

نجات رشت از سیلاب خیابانی
 تا همین چند سال قبل، با هر بارانی تمام شهر رشت به یک استخر 
بزرگ تبدیل می شد و رفت و آمد خودروها و عابران پیاده با مشکلات 
بسیار جدی مواجه می گشت. تلاشهای زیادی در معاونت عمرانی در 
با وجود مشکلات مالی شدید  زمان جمشیدپور صورت گرفت که 
شهرداری رشت، این معضل سالیان دور و دراز شهر حل شود و با 
اجرای پروژه جمع آوری و هدایت آبهای سطحی در رشت، آن عکسها 
و فیلمها به خاطره تبدیل شده و این روزها کمتر محله ای است که با 
هر بارانی دچار آبگرفتگی شود. با این وجود خدمات رسانی و تجمیع 
و هدایت آبهای سطحی ادامه دارد و طی مذاکراتی با شرکت های 
مختلف از جمله گوهر رود و غیره معابری که اخیرا دچار ابگرفتگی 

شدند با ظرفیت بیش از هفت میلیارد تومان در حال اجراست.
زیرگذر رشتیان، اتمام یک پروژه بلند مدت

سالها بود که ساکنین خیابانهای شهید رجایی و آیت الله طالقانی، 
امیدشان را برای اینکه روزی اتمام پروژه زیرگذر رشتیان را ببینند 
دیگر  می رسید  بنظر  مسئولین،  عدم حمایت  با  بودند.  داده  از کف 
هزینه  کم  پروژه های  جمله  از  خود  زمان  در  که  پروژه  این  هرگز 
به شمار می رفت و نقش جدی در بازشدن گره های ترافیکی و اتصال 
قسمتهای شمال و جنوب شهر داشت، به اتمام نرسد. در ماههای 
اولی که جمشید پور حمل و نقلی، به جمشید پور حمل و نقل و 
عمرانی تغییر یافت، خود در محل حاضر شد و با مدیریت جهادی 
مثال زدنی، با رفع مشکلات ریز و درشت و مدیریت در محل پروژه، 
مقدمات اتمام پروژه و بهره برداری از آن را فراهم ساخت. نهایتا این 
پروژه تنها چند ماه پس از اینکه سکان مدیریت عمرانی شهرداری 
هم به جمشیدپور سپرده شده بود توسط استاندار افتتاح شد و متاسفانه 
البته هنوز که هنوز است جمشیدپور تاوان مدیریت جهادی در این 

پروژه را می پردازد.
بهبود وضعیت حمل و نقل عمومی

 اگر بخواهیم کارنامه سازمانهای زیرمجموعه معاونت را به حق در 
فهرست موفقیت های جمشیدپور بحساب آوریم، الحق و الانصاف 
نباید از کارنامه درخشان دو ساله اخیر سازمان مدیریت حمل و نقل 
بار و مسافر شهرداری رشت غافل شویم. در این باب همین بس که 
روزگاری نه چندان دور تنها سه دستگاه اتوبوس در خیابانهای این 
شهر تردد می کردند و حالا این سازمان بیش از هشتاد خودرو با عمر 

کمتر از پنج سال و امروزی در اختیار دارد. حمایت های جمشیدپور 
بعنوان رییس هیات مدیره این سازمان و تلاش و پشتیبانی که برای 
امروز  داد،  انجام  سازمان  این  جوان  متخصصان  بیشتر  بهره وری 
وضعیت حمل و نقل عمومی رشت را در آستانه یک جهش اساسی 
قرار داده است. جهشی که در آینده ای نزدیک با اجرای پروژه های 
مدیریت  و  اتوبوسرانی  خطوط  سازی  خصوصی  ویژه،  خط  احداث 

هوشمند پارک حاشیه ای متجلی خواهد شد.
همه آنچه برای رهایی از شیرابه های سراوان لازم 

داریم
در سالهای اخیر، معضل سراوان از یک مشکل منطقه ای به یک 
معضل ملی تبدیل شده است. کوه زباله سراوان زندگی و سلامت 
است.  داده  قرار  تهدید  معرض  در  را  گیلانی  شهروند  هزار  صدها 
پس از آنکه جمشیدپور ماموریت یافت تا سکان فعالیتهای عمرانی 
شهرداری را نیز در اختیار بگیرد، بلافاصله انجام مطالعات علمی و 
فنی دقیق برای حل ریشه ای این مشکل در دستور کار جدی قرار 
گرفت. فعالیتهای مهمی همچون انجام مطالعات اجرای کارخانه زباله 
سوز توسط شرکت تی تی سی،پروژه تعمیرات و راه اندازی سیستم 
تصفیه خانه شیرابه سراوان، احداث سوله تخمیر کود آلی شماره یک 
و دو با ۱4 میلیارد تومان، کارخانه تصفیه شیرابه قرمز دفن بهداشتی 
زباله سراوان، احداث دیوار حائل تصفیه خانه شیرابه سراوان و ایستگاه 
پمپاژ و استخر شیر آبی از مهمترین خروجی های این فعالیتها بوده 
شورای شهر  اعضای  و  حمایت شهردار  با  اگر  که  کارهایی  است. 
پیگیری شود، می تواند یک بار برای همیشه سایه این میراث شوم 

مدیریت روزمره در سالهای دور را از سر شهروندان دور کند.
پروژه هایی که شروع شدند اما تمام نشدند

 جمشیدپور در طول این سالها تلاشهای زیادی هم انجام داد که 
متاسفانه برخی هم به نتیجه مطلوب نرسیدند. بسیاری از این پروژه ها 
که در نبود یا عدم اعتقاد شهرداران وقت متوقف مانده اند، قابلیت 
درآمدزایی برای شهرداری رشت را هم دارا هستند که از آن جمله 
می توان به احداث ورزشگاه سلیمانداراب، احداث ساختمان شهرداری 
منطقه 3، گسترش فعالیت های کارخانه آسفالت، احداث خیابانهای 

جدید و...
ارتباطات بیرونی

برای  حل  راه  یافتن  جمشیدپور  خصوصیات  مهمترین  از  یکی   
درخواستهای قانونی است. او به سبب سالها تجربه در سطوح مختلف 
از کارشناسی گرفته تا سرپرستی شهرداری، با بسیاری از جزییات 
قانونی امور شهرداری آشنا است. به همین سبب کمتر زمانی پیش 
می آید تا برای کاری قانونی، راه حلی نیابد. حسن خلق و ارتباطات 
خوب او در این زمینه همیشه راهگشاست و همین امر باعث شده تا 
روابط افراد با او همیشه خوب باشد. اما خوب است بدانیم که همین 
خصوصیات شخصی، در بسیاری از موارد برای شهر رشت هم مفید 
بوده است. در سایه همین روابط مثبت شخصی، جمشیدپور بسیاری از 
امور مربوط به شهرداری را در نهادهای بالادستی از استانداری گرفته 
بودجه های  مورد،  چندین  در  و  است  برده  به پیش  وزارت کشور  تا 

عجیب و غریبی را برای شهرداری رشت فعال ساخته است.
از دکتر فرامرز جمشیدپور در سالهای بعد بسیار بیشتر خواهید شنید ...

ساعت ۱۱ شب نهم مهر  :
کارگران در پارک دانشجو در حال کار هستند. پیچ داربست ها یکی 
پس از دیگری بسته می شود کنجکاوی رهگذران خیلی به طول 
نمی کشد  بنرها که برپا می شود داستان داربست  ها هم مشخص 
می  شود روی یکی نوشته  شده: و لکم فی القصاص حیاة یا اولی 
الالباب لعلکم تتقون؛ »و برای شما در قصاص حیات و زندگی 
است ای صاحبان خرد، تا شما تقوی پیشه کنید« یکی می  گوید 

قراره بعد اذان صبح اینجا یکی رو دار بزنن!
وقتی گفته می شود »همون که زده یه پلیس رو کشته« شاید 
همه ندانند که باید به ۱۱ ماه و 24 روز قبل برگردند به  روزی 
که در گوشه همین پارک داستان تلخی اتفاق افتاده بود. داستانی 
که یک  طرفش سروان حسن پاینده و طرف دیگرش پسر جوانی 
به نام مجید .س بود. داستان یک  خطی بود؛ مستی، تذکر پلیس، 

درگیری، چاقو ، خون و مرگ.
پلیس این ماجرا سروان حسن پاینده متولد سال  ۵8 در یکی از 
روستاهای لاهیجان و پدر دو دختر ۱۱ و ۱۵ ساله بود. پاک  سازی 
خاک  سفید تهران، کوی دانشگاه تهران، درگیری اهواز و آبادان، 
زلزله بم، درگیری اردبیل، حوادث سال 88 رشت و دانشگاه گیلان 
از مأموریت های ویژه او نام  برده شده است. دوستانش می گویند 

پاینده را  دانش آموزان فقیری هستند که مهر و کمک سروان 
فراموش نمی کنند.

از مجید سرپناه  که به عنوان قاتل شناخته می شود اطلاعات زیادی 
در دست نیست ساکن احمد گوراب رشت بوده و در خبرهای اولیه 

جز اراذل  واوباش معرفی شده است.
ساعت 2 صبح دهم مهر: کارگران کارشان تمام  شده پلیس در 
منطقه مستقر است و آن ها که  داستان را می دانند و کنجکاوند به 
سمت پارک دانشجو می آیند.  تعداد جمعیت رو به افزایش می رود 
باهم صحبت می کنند و از بخشش صحبت می کنند آن ها انتظار 

یک معجزه دارند.
از  اعدام درملأعام منتشرشده گروهی  از چند روز قبل که خبر 
فعالان مدنی در تلاش بودند تا بتوانند از خانواده مقتول حسن 
پاینده که به عنوان »شهید امنیت وطن« خوانده می شود رضایت 
به  باور  خاطر  به  درملأعام  اعدام  از  حداقل  اینکه  یا  و  بگیرند 
»خشونت عریانش «جلوگیری کنند آن ها حتی دیداری با آیت الله 
می دهد  نشان  دانشجو  پارک  شرایط  اما  دادند  ترتیب  رودباری 

هیچ کدام راه به  جایی نبرده است.
ساعت ۵ صبح: پارک دانشجو با استخر زیبایش یکی از شلوغ ترین 
پارک های رشت در محله پرتراکم حمیدیان رشت قرار دارد که 

هرروز صبح صدها زن و مرد برای ورزش کردن به آنجا می آیند 
اما یقیناً شلوغی مانند ۵ صبح دهم مهرماه 98 به خودش ندیده 

است.
2۰ دقیقه از اذان گذشته و مجید تا قبل طلوع آفتاب یعنی ساعت 
6 اعدام می شود. شعار »ببخشش ببخشش « شماری از 3 هزار 
از آخرین  رفته است. مردم  تا آسمان  بودند  پارک  نفری که در 
به  قرآن  .جمعی  می کنند  استفاده  درونشان  باقیمانده  امیدهای 
دست دارند و یا برایش دعای توسل می خوانند و هرچند دقیقه 
 » رضایت  ببخشش«،»رضایت  یتیمه   « می کنند  تکرار  باهم 
چهره ها نگران  و سیگارها یکی پس از دیگری روشن می شود. 
ارضای حس  یا  برای تماشا و  آن ها که شعار هم نمی  دهند و 
کنجکاوی هم آمده اند دل در ببخشش این جوان خطاکار دارند و 
زیر لب تکرار می کنند »ایشالا که می بخشن« و پشت بندش هم 

تکرار می کنند کاش مست نبود کاش چاقو نداشت!
مانند تمام اعدام های درملأعام دیگر کودکان هم حضور دارند. 
آن ها خواب آلوده و با چشمان هراسان دنبال شانه  ای برای خواب 
دنیا شده  ترین جای  ترسناک   برایشان  پارک  بار  این  و  هستند 
و  اجرای قصاص  را  کار خودشان  ماجرا  روبرو  اما بخش  است. 
حکم خدا می دانند و معتقدند که اگر بخششی رخ دهد یعنی خیانت 

به امنیت و تکرارهای وحشتناک این ماجرا در شهر. آن ها هم 
خواستار  اراذل  واوباش  با  برخورد  از  حمایت  در  پلاکاردهایی  با 

قصاص بودند.
اما دوستان مجید همچنان امید دارند، صدای »العفو العفو« مردم 
وارد  ویژه  یگان  با همراهی گارد  بلند است که مجید  همچنان 
از اعدام  بیانیه قبل  پارک می شود. چیزی خوانده می شود مانند 
طناب دار بر گردن مجید است و همه چیز آماده است و لحظه ای 
بعد مجید با لباسی یکدست مشکی و دمپایی سفید برای آخرین 
بار پارکی را که می گویند پاتوق او و دوستانش بوده، محو و گذرا 
می بیند شاید هیچ وقت فکر نمی کرد زندگیش برای بقیه اینقدر 

مهم باشد.
نشان می دهد  را  آماده است ساعت ۵:3۰ دقیقه  جرثقیل مرگ 
صدای ناله و شیون بلند می شود کار مجید تمام می شود. در گوشه 
و کنار صدای آه و ناله و شیون می آید آسمان هرلحظه روشن تر 
می  شود ولی چشمان مجید دیگر هیچ  وقت آسمان را نمی بیند 
و زندگی برایش تمام می شود ولی زندگی برای مجید ۱۱ ماه و 
24 روز قبل تمام  شده بود وقتی یک لحظه »مستی ،عصبانیت 
و چاقوی در جیب« نگذاشت سروان پاینده آسمان روشن رشت 

را ببیند.

در نشست مشترک معاون پرستاری وزارت بهداشت، 
رییس دانشگاه علوم پزشکی گیلان و مسوولان حوزه 
پرستاری استان، با توجه به روند فزاینده کهنسالی و 
سالمندان،  زندگی  کیفیت  بهبود  در  پرستار  نقش 
پرستاری به عنوان یکی از مشاغل برتر جهان مطرح 

شد. 
به گزارش  پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه علوم پزشکی 
گیلان)وب دا(؛ دکتر مریم حضرتی- معاون پرستاری 
وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی، با اشاره به 
روند فزاینده کهنسالی در کل دنیا و کشور، یادآور شد: 
پیر شدن جمعیت جهان موجب شده است تا پرستاری 
به عنوان یکی از مشاغل برتر در دنیا مطرح شود، 
در این زمینه با توجه به اینکه گیلان پیرترین استان 
کشور است، ناگزیر از شتاب بیشتری در به کارگیری 

تمهیدات لازم در این منطقه هستیم.
معاون پرستاری وزارت بهداشت با بیان شرایط سخت 
پیش رو، اذعان داشت: این شرایط، بار مسوولیت را 
بر حوزه پرستاری بیشتر می کند، سپری کردن این 
دشواری ها در سال های دور نیز در کشور اتفاق افتاده 
است، اما این بار از جنس دیگری است، در گذشته از 
جنس جنگ فیزیکی بوده و اکنون جنگ اقتصادی 
است و تنها تقوی می تواند نجات دهنده انسان در 
بیماری  داد:  شیوع  ادامه  باشد. وی  شرایط سخت 
های غیرواگیر مانند انواع سرطان، بیماری های قلبی 
و عروقی و ...، مسیر و روش حرفه ی پرستاری را 
دستخوش تغییرات می کند، در این میان با توجه به 
بالا رفتن میانگین سنی در کل جهان، پرستار در بهبود 

کیفیت زندگی افراد سالمند، نقش بسزایی دارند. 
این مقام مسوول در بخش دیگری از سخنان خود 
پرداختن به مباحثی چون تاب آوری را در پیشگیری 
با  افزود:  از فرسودگی شغلی، حایز اهمیت خواند و 
همه مصائبی که در این حرفه وجود دارد، با توجه به 
تحقیقات به انجام رسیده، مردم بیشترین اعتماد را به 

پرستاران دارند.
وی از وجود طرح به کارگیری دانشجویان ترم آخر 
پایلوت خبر داد و اظهار  رشته پرستاری به صورت 
داشت: با توجه به کمبود نیرو در این حوزه و پایین 
بودن میانگین کشوری در این خصوص، این طرح در 
کنار تربیت کمک پرستار، می تواند به بهبود وضعیت 
موجود کمک شایانی کند، در این خصوص، پرستاران 
به غیر از کار تخصصی خود، مجبور به انجام کارهای 
دیگری نیستند و این امر می تواند به ارتقای خدمات 

در این حوزه بیانجامد.
دکتر حضرتی با اشاره به الکترونیکی شدن گزارشات 
آینده، تصریح کرد: در کنار این مهم،  پرستاری در 
طرح آموزش به بیمار نیز در دستور کار این معاونت 
قرار دارد تا بیماران پس از عمل جراحی و یا دریافت 
خدمات درمانی از مراکز، رها نشوند و روند بهبود در 
منزل به صورت مستمر مورد پیگیری و ارزیابی قرار 

گیرد.

خبر

اعدام در رشت گزارش یک 

میدان یخســازی – پارک دانشجو؛ و تماشای یک خشونت عریان

از این مرد در آینده بیشتر خواهیم شنید
جمشیدپور، مردی برای تمام فصول

مریم صابری



۳۰ پزشک و امدادگر
 جمعیت هلال احمر گیلان 
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ونمایی از تابلو فرش پیک  ر
صلح هفت ، کار هنرمند 
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با فعال شدن  شغلی 
ابریشم در  صنعت 

صومعه سرا

فرماندار صومعه سرا با اشاره به ظرفتی های مختلف این شهرستان در صنعت ابریشم و نیز توتستان های 
موجود گفت که با فعال شدن این صنعت در شهرستان، دو هزار شغل ایجاد می شود.

به گزارش ایرنا سیدجلال سیدمحمدی در ستاد سرمایه گذاری صومعه سرا ، با بیان اینکه این جلسه با 
محوریت تشکیل ستاد سرمایه گذاری خارجی در شهرستان برگزار شده ، اظهار کرد: امید است بتوانیم 
با فعالسازی این ستاد در شهرستان ظرفیت ها و توانمندی های بالقوه شهرستان در حوزه های مختلف 

را بالفعل کنیم.
وی افزود: هدف حرکت به سمت رشد و توسعه با فعال سازی و تحرک بخشی ظرفیت ها و توانمندی 
های شهرستان است و به طور زبیعیدر این راستا به همکاری و حمایت های استانی، ملی و کشوری 
نیاز است. فرماندار صومعه سرا با اشاره به ظرفیت ها و پتانسیل های شهرستان خاطرنشان کرد: صومعه 
سرا به عنوان یک شهرستان تمام جلگه ای از ظرفیت ها و توانمندی های بسیاری در حوزه های 

مختلف بویژه کشاورزی برخوردار است.

وی با بیان اینکه کشاورزی بالاترین و بزرگترین ظرفیت این شهرستان است، گفت: صومعه سرا دارای 
حدود 3۰هزار هکتار اراضی شالیزاری است که رتبه دوم کشت برنج را در سطح استان به خود اختصاص 
داده و در صورتی که بتوان صنایع تبدیلی، فرآوری و...را توسعه داد، گام بلندی را در راستای افزایش 

برخورداری مردم از درآمد حاصل از کشاورزی برداشته ایم.
سیدمحمدی به وجود یکصد واحد برنجکوبی فعال در حوزه خرید و فروش در شهرستان اشاره کرد و 

گفت: ایجاد صنایع تبدیلی و مکمل در این راستا حرکتی خوبی است.
وی با بیان اینکه صومعه سرا شهرستان نخست در حوزه پرورش ماهیان سردآبی و گرمابی است، 
تصریح کرد: سرمایه گذاران نیاز به حمایت در راستای توسعه کار و فعالیت در حرفه و صنعت خود دارند.

فرماندار صومعه سرا با بیان اینکه نیاز است همواره انسجام در راستای حمایت از سرمایه گذاران وجود 
داشته باشد که این امر نیازمند عزم استانی است، گفت: صنوبرکاری یکی دیگر از ظرفیت های این 

شهرستان است و صومعه سرا دارای بزرگترین مزارع پرورش صنوبر است.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر گیلان از اعزام 3۰ 
پزشک و امدادگر به عراق خبر داد و گفت: دو دستگاه 
آمبولانس نیز برای خدمات دهی به زائران اربعین 

حسین به عراق اعزام شده است.
مهدی ولی پور در جمع خبرنگاران با اشاره به اعزام 
3۰ پزشک و امدادگر داوطلب به عراق، اظهار کرد: 
این پزشکان و امدادگران در مسیر نحف به کربلا به 

زائران حسینی خدمات ارائه می دهند.
وی با بیان اینکه از این تعداد ۱۰ نفر پزشک و مابقی 
گیلان  استان  احمر  هلال  جمعیت  امدادگران  جز 
هستند، گفت: دو دستگاه آمبولانس و یک دستگاه 

تریلر نیز برای خدمات رسانی اعزام شده اند.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر گیلان همچنین به 
ورود زائران خارجی اربعین حسینی از مرز آستارا و 
خروج آنها از استان از رشت و رودبار اشاره و تصریح 
کرد: امدادگران جمعیت هلال احمر استان گیلان در 
موکب هایی که برای خدمات دهی به این زوار در 
این شهرها برپا شده است حضور داشته و خدمات 

رسانی می کنند.

هنرمند  از  کاری   ، هفت  صلح  پیک  فرش  تابلو 
حاشیه  در  دوشنبه  امروز  گیلان  استان  ناشنوای 
برگزاری همایش روز جهانی ناشنوایان در رشت با 

حضور مسئولان رونمایی شد.
محمد محمدی دعویسرایی هنرمند ناشنوای استان 
گیلان روز دوشنبه در حاشیه رونمایی از این تابلو 
فرش در مصاحبه با خبرنگار ایرنا، بیان داشت: تابلو 
فرش پیک صلح هفت با شعار )یک جهان یک جام 
فوتبال   جهانی  جام  برگزاری  مناسبت  به  قطر(  در 
2۰22 در کشور قطر بافته شده که با هماهنگی های 

لازم به مقامات قطری تحویل داده می شود.
وی اظهار داشت: این کار برای اولین بار در جهان 
اتفاق می افتد، قصد دارم تا با این اقدام به مقامات 
قطری پِیشنهاد دهم تا 3۱ تابلو فرش مشابه تابلو 
فرش پیک صلح هفت تهیه و از طرف کشور قطر به 

کشورهای راه یافته به جام جهانی اهدا شود.
این هنرمند ناشنوای استان گیلان بیان داشت: از 
آنجایی که تابلو فرش های اهدایی هر کشور، باید 
پرچم همان کشور در بالای تابلو فرش بافته شود، 
برای دریافت کننده اثر ارزش بالایی دارد زیرا نشان 
ملی کشور در بالاترین جای فرش قرار گرفته است.

وی با بیان این که تابلو فرش پیک صلح هفت،  تک 
رو  با رج شمار ۵۰ است، خاطر نشان کرد: بیشتر 
رنگ های به کار رفته در این تابلو فرش به رنگ 
پرچم کشور قطر است و تا جایی که توانسته ام از 

طرح و نقش فرش ایرانی استفاده کرده ام.
تابلو  در گذشته  داشت:  بیان  محمدی دعویسرایی 
فرش هایی از جمله با نام های جنگ و صلح، صلح 
و سازندگی، خوب و بد، پیک صلح یک، تمدن و 
توحش، دین و انبیاء، عشق و صلح دو ، فجر و ایران 
پاک بافته و تعدادی از آنها را به مجامع و سازمان 

های جهانی از جمله یونسکو اهدا کرده ام.
را به  تابلو فرش تمدن و توحش  وی اضافه کرد: 
یونسکو اهدا و از این بابت جایزه و مدال ابن سینا 
را دریافت کردم ضمن این که تابلو فرش فجر و 
ایران پاک را به کمیته بین المللی سازمان ملل پارا 

المپیک اهدا کردم.
همایش روز جهانی ناشنوایان روز دوشنبه از سوی 
بهزیستی استان گیلان در سالن یادگار امام رشت 
برگزار شد، در این همایش جمعی از ناشنوایان موفق 

در بخش های مختلف تجلیل شدند.
بر اساس آخرین آمار، شش هزار و 2۰۰ ناشنوا و کم 
شنوا تحت پوشش بهزیستی استان گیلان هستند 
که سه هزار و ۱78 نفر مستمری دریافت می کنند. 
هشتم مهر ماه روز جهانی ناشنوایان است، از دوم 
تا هشتم مهرماه هر سال به همین مناسبت برنامه 
های مختلفی با گرامیداشت توانمندی افراد ناشنوا 

اجرا می شود.

خبر

» تا به امروز هیچ مشکلی در زمینه مباحث مالی، اخلاقی و فنی از 
هیأت فوتبال استان گیلان گرفته نشد !

دیگر باید چه کار می کردیم که نکردیم ! 
اینکه می گویند برگزاری انتخابات هیأت فوتبال با ریاست من، عادلانه 
نیست، اظهارنظری عاقلانه نیست، چه ربطی به من دارد! اساسنامه 
فیفاست، برخی که تازه آمده اند و دارند فوتبال را در دهانشان مزه مزه 

می کنند، نمی توانند در این خصوص حرفی بزنند !
اگر من خودم را کاندیدا نکنم، چه کسی باید خودش را کاندیدا کند !

انتخاب  برتر کشور  را به عنوان هیات  با رفاقت، ما  اگر فدراسیون 
می کند پس این هنر ما محسوب می شود !

یک کابینه مقتدر و قوی راه انداختیم و داریم کار خودمان را انجام 
می دهیم، اما یکسری آدم های ناآگاه که شرح وظایف هیأت فوتبال 
را نمی دانند، انتقادهایی دارند که باید بگویم ادعاها زیاد است و حرف 

هم که مالیات ندارد ! »
استان  فوتبال  هیات  فعلی  رییس  غریب  و  عجیب  اظهارات  اینها 
این  آنجاست که می گوید: » تکلیف  تر  گیلان است و خطرناک 
است که ما باشیم و کار خودمان را انجام دهیم.« ای کاش قربانعلی 
الماسخاله روشن می کرد دقیقا چه کسی یا چه نهادی این تکلیف را 

بر روی دوش وی گذاشته است؟
 ۱3 گیلان،  استان  فوتبال  هیات  ریاست  دوره  مرور،  گزارش  به 
شهریور ماه به پایان رسیده است و شنیده ها حاکی است انتخابات 
بعد از اربعین حسینی برگزار خواهد شد، این در حالی است که در 
ابتدا 9 نفر از جمله قربانعلی الماسخاله رییس فعلی هیات، اسماعیل 
و  حقوقدان  خراسانی  فرهاد  پگاه،  باشگاه  سابق  مدیرعامل  شاد 
روزنامه نگار، افشین ناظمی بازیکن و مربی فوتبال، فرزاد داداش زاده 
فوتبالیست و برادر بهزاد داداش زاده، امیر فرحسینی مربی فوتبال و 
معاون سابق تندرستی و سلامت آموزش و پرورش گیلان، علی اصغر 
مکرم رفتاری )آزاد(، پیام باقری دوست)آزاد( و محمود یوسفی فر)آزاد( 
بررسی  از  پس  و  بودند  شده  کاندیدا  پست  این  به  رسیدن  برای 
صلاحیت ها، ابتدا فدراسیون فوتبال با تاکید بر سابقه مدیریتی، آقایان 
الماسخاله، شاد و فرحسینی را مورد تأیید قرار داد اما پس از مدتی با 
ارائه ادله کافی، صلاحیت افشین ناظمی نیز توسط فدراسیون فوتبال 
تأیید شد و اکنون مشخص شد که 4 نفر باید برای ریاست هیات 

فوتبال گیلان با هم رقابت کنند.
اما همانطور که در بالا گفته شد، الماسخاله رییس هشت ساله هیات 
فوتبال استان گیلان، پیش از انتخابات گفتمانی را آغاز کرده است 
که گویی این صندلی متعلق به اوست و کسی را یارای ستاندن این 
مسئولیت از ایشان نیست. ادبیاتی که به مذاق باقی کاندیداها خوش 
نیامده و در مقام پاسخگویی برآمدند. ناگفته نماند این همان مسیر 
و ادبیاتی هست که الماسخاله چهار سال پیش، در انتخابات سال 
کاندیدای  از ۱9  نفر  باعث شد ۱۵  و  بود  گرفته  پیش  در  نیز،   94
هیات فوتبال گیلان از انتخابات انصراف دهند و وی در رقابت با 
صندلی های خالی توانست کرسی ریاست هیات فوتبال استان را 

بدست بیاورد.
اینبار وضعیت کمی فرق کرده است، سال گذشته که الماسخاله به 
واسطه قانون منع بکارگیری بازنشسته ها، تا مرز برکناری از هیات 
فوتبال پیش رفت، با ماده تبصره ای که به این قانون اضافه کردند 
ابتدا فدراسیون فوتبال و سپس هیات های ورزشی استان ها را از 
این قاعده مستثنی کردند. ولی تاکید شد از ثبت نام مجدد بازنشسته 
ها در هیات های ورزشی استانها جلوگیری به عمل آید مگر اینکه 
درصد جانبازی مشخصی داشته باشند. الماسخاله بازنشسته که علاوه 
بر خود؛ سایر ارکان هیات فوتبال را هم از بین بازنشسته ها انتخاب 
کرده و این هیات را به مدرسه پیرمردها تبدیل کرده است، تلاش 
کرد با ارائه مدارک جانبازی خود از این مرحله نیز عبور کند، درحالیکه 
چالش ها بر سر میزان جانبازی وی بالا گرفته بود، ناگهان اعلام 
شد فدراسیون فوتبال نیازی به این قوانین داخلی جمهوری اسلامی 
ندارد و تابع فیفا هست. ای کاش دوستان که اینقدر به نظر و رای و 
اساسنامه فیفا معتقدند، در همه امور از جمله ورود بانوان به ورزشگاه 
ها نیز از آن تبعیت کنند تا اینطور برداشت نشود که فقط قوانینی که 

به نفع دایره قدرت هست از اساسنامه فیفا گلچین می شود.
عدم انتخاب سرپرست

نمونه دیگری از این مصادره به مطلوب ها، عدم انتخاب سرپرست 
بعد از اتمام دوره چهار ساله رییس فعلی برای هیات فوتبال هست. 
در حالیکه اداره کل ورزش و جوانان استان گیلان همزمان با هیات 
فوتبال، انتخابات هیات نجات غریق و ژیمناستیک استان را هم در 
در  را که  این هیات ها  رییس  قانون  مر  رعایت  دارد، جهت  پیش 
انتخابات کاندیدا هستند برکنار نموده و فردی را به عنوان سرپرست 
در  رعایت مساوات  تا  است  نموده  تعیین  انتخابات  برگزاری  جهت 
انتخابات شود ولی این مهم در هیات فوتبال اجرا نشد و بهانه هم 

اساسنامه فیفا هست.
گرفت،  قرار  نیز  کاندیداها  سایر  شدید  اعتراض  مورد  موضوع  این 
اسماعیل شاد به خبرنگار مرور گفت: روز انتخابات، رییس هیأت مثل 
بنده یک کاندیداست اما ایشان یک حق رأی دارد و اگر قرار است 
اینگونه باشد باید سایر کاندیدا نیز برای خود حق رأی داشته باشند، 
در شرایط کنونی یکی از 38 رأی توسط رییس هیأت به خودش داده 
می شود و الان رییس هیأت یک است و بقیه صفر! درضمن تمامی 
عزل و نصب ها در ۱6 هیأت شهرستانی توسط خود ریاست هیأت 
استان انجام شده است و طبیعتاً آنها منتخب این دوستان هستند و 
به سمت آنها می روند و حق هم دارند، بنده نمی توانم به آنها اشکال 
بگیرم، بنابراین واقعا یک انتخابات نابرابری است. این آیین نامه در 
مجموع اشکال دارد، از نظر بنده تا اصلاح نشود تقریبا می شود گفت 

دوستان مادام العمر در هیأت فوتبال باقی می مانند.
امیرفرحسینی دیگر کاندیدای هیات فوتبال استان گیلان نیز اعتراض 
خود به این مهم را اینگونه ابراز می نماید: عادلانه این بود که پس 
از پایان دوره ریاست آقای الماسخاله، ایشان کنار می رفتند و یک 

به مدت  عنوان سرپرست  به  نبود  فوتبال  کاندیدای هیأت  نفر که 
سه ماه سکان هدایت را برعهده می گرفت تا انتخابات برگزار شود. 
مستثنی  قاعده  این   از  را  فوتبال  چرا  اینکه  بیان  با  ادامه  در  وی 
می کنند؟، گفت: اعلام می کنند این کار براساس قوانین فیفا است اما 
فیفا خیلی از موارد را مطرح می کند که آقایان رعایت نمی کنند. کسی 
که سکاندار هیأت فوتبال در زمان انتخابات است می تواند در انتخاب 
رییس هیأت فوتبال تأثیرگذار باشد البته مشکل من شخص آقای 
الماسخاله نیست، بنده می گویم در کشوری که بالاترین پست اجرایی 
یعنی رییس جمهور بیش از هشت سال نمی تواند در این سمت بماند 
این سمت  از هشت سال در  نیز بیش  فوتبال  نباید روسای هیأت 
بمانند و این فضا باید برای افراد دیگر خصوصا افراد جوان تر که فکر 
بازتری دارند، داده شود. این نقص به قانون انتخابات روسای هیأت 
است که اجازه می دهد فردی بیش از هشت در این سمت باقی بماند.

معاون ورزشی اداره کل ورزش و جوانان استان گیلان هم در قبال 
این اعتراض ها، تنها گفت که ما نامه نگاری های لازم را انجام 
دادیم اما اساسنامه فیفا را به رخ ما کشیدند و خواستار پایان دادن 

به این قایله شدند.
تکلیف است بمانم

جالب اینجاست در برهه ای که مداوم مسئولان کشور حتی رهبر 
انقلاب بر جوانگرایی تاکید دارند، اما رییس بازنشسته هیات فوتبال 
گیلان، همچنان اصرار دارد در مسند باقی بماند و حتی در اظهاراتی 
هیات  و  بماند  باقی  است  تکلیف شده  بر وی  گوید  خطرناک می 

فوتبال را اداره نماید.
از سه دهه  بیش  درآورد؛ وی که خود  را  فرحسینی  داد  بحثی که 
و  تندرستی  معاون  هم  سالی  چند  و  است  فوتبال  مدرس  و  مربی 
سلامت اداره کل آموزش و پرورش استان گیلان بوده است، می 
گوید: وقتی نارسایی ها در فوتبال گیلان را می بینیم، وقتی می بینیم 
داوران جوان ما اعلام بازنشستگی می کنند، وقتی می بینیم گیلان 
با ان سوابق درخشانش فاقد نماینده در لیگ برتر کشور است، وقتی 
می بینیم سالهاست در تیم های ملی پایه بازیکن نداریم، و خیلی 
چیزهای دیگر من هم مثل آقای الماسخاله احساس تکلیف می کنم، 
شما که هشت سال در مسند قدرت بودید و فوتبال را به این نقطه 

رساندید، حال فرصت دهید جوانانی دیگر فرصت عرض اندام داشته 
باشند، قصد تخریب ندارم ولی دوستان عزیز لطفا نگاه کنید که 8 
سال قبل فوتبال گیلان را کجا تحویل گرفتند و حالا جایگاه فوتبال 

ما کجاست، ایا این نشانه برتری و پیشرفت است؟
اسماعیل شاد هم که در کارنامه اش کسب عنوان نایب قهرمانی پگاه 
گیلان در جام حذفی می درخشد، می گوید: واقعا معنای تکلیف را 
نمی فهمم اما اعلام می کنم فوتبال گیلان برای پیشرفت نیازمند 
هوا، خون و تفکر تازه ای است و اگر احساس نمی کردم که می توانم 
شرایط فوتبال گیلان را بهبود بخشم، هرگز کاندیدای ریاست هیأت 

فوتبال نمی شدم.
دیگر چه باید می کردم

البته اینها هم اظهاراتی بود که الماسخاله را براشفت و گفت: تا به 
امروز هیچ مشکلی در زمینه مباحث مالی، اخلاقی و فنی از هیأت 
فوتبال استان گیلان نگرفته اند و ما دیگر باید چه کاری می کردیم که 

نکردیم! در کجا ضعیف بودیم!
شاد نیز در مقام پاسخ، به خبرنگار ما می گوید: استان  گیلانی که 

یک زمانی در لیگ های قدس و سال های نه چندان دور شانه  به  شانه 
تیم های بزرگ تهران، خوزستان، مازندران و… خودی نشان می داد، 
امروز از جایگاه میانگین کشوری پایین تر است و این موضوع نشان 
می دهد که جا برای انجام کار زیاد است و دیگر الان نمی شود به 

سبکی که فوتبال گیلان مدیریت می شود به فوتبال کمک کرد.
پرورش  و  آموزش  بدنی و سلامت  تربیت  معاون سابق  فرحسینی 
استان گیلان هم عدم ارائه گزارش سالیانه و مجمع را یکی دیگر از 
نقاط ضعف هیأت فوتبال استان گیلان دانست و اظهار کرد: ملوان، 
سپیدرود، داماش و چوکا پیشانی های فوتبال گیلان هستند و این چه 
معنا می دهد که می گویند باشگاه ها خصوصی هستند و این مسئله 
خاص است و فلان مسئله دیگر خاص است، ما خاص و عام نداریم.

و کاندیداها در کل کل های مرسوم آنقدر از کارهای نکرده هیات 
گفتند که فرصت پرداختن به همه آنها در این مجال اندک نیست.

کارنامه الماسخاله
از کل کل رقبای انتخاباتی که بگذریم، با نگاهی به سر تیتر خبرهای 
فوتبالی هشت سال گذشته مشخص می شود وضعیت فوتبال گیلان 
چگونه بوده است؛ داماش گیلان به لیگ یک و سپس دو سقوط کرد 
و انچه امروز به نام داماش وجود دارد، باشگاه داماش گیلانیان متولد 
۱396 هست که با خرید امتیاز لیگ دو کار خود را اغاز کرد و امسال 
نیز با خرید امتیاز لیگ یک در جام آزادگان حضور دارد که متاسفانه 
در همین روزهای اخیر شنیده شد با اعتصاب بازیکنانش روبه رو شد 
و متولیان باشگاه وقتی اوضاع را به سامان ندیدند طی نامه ای این 

باشگاه را به اداره کل ورزش استان تحویل دادند.
قصه سپیدرود رشت که داغی حل نشدنی برای فوتبال گیلان است، 
اینقدر مالک و مدیرعامل در این چند ساله عوض کرد که در عمر نیم 
قرنی خود عوض نکرده بود و در این وانفسال فقط لبخند مرموزانه 
هیات فوتبال از سود مالی که بابت تغییر مداوم مالک بدست می آورد 
برجای مانده است، این تیم که سوار بر موج احساسات به لیگ برتر 
امد و با بی درایتی محض قادر به دوام نبود و سقوط کرد، هنوز هم 

نه مالک مطمئنی دارد و نه مدیرعامل مشخصی.
افراد  نماینده مجلس،  با دخالت های  نیست  بهتر  اوضاع  انزلی  در 
مختلفی که شنیده شد مشکلات مالی فراوان داشتند تحت عنوان 

مالک به تیم اورده شدند، انها هم اینقدر به خود غره بودند که حتی 
تمرینات و مراسم معارفه سرمربی تیم را به تهران بردند و صدایی هم 
از هیات فوتبال درنیامد تا اینکه خود انزلی چی ها دست بکار شدند و 
عذرشان را خواستند، این تیم هم چند سالی است به لیگ یک سقوط 

کرد و فقط شانس اورد که سال گذشته به لیگ دو سقوط نکرد.
نه  اما  دارد  نوار ساحلی  از 2۵۰ کیلومتر  بیش  در حالی که گیلان 
تنها کرسی های مهم فوتبال ساحلی فدراسیون را بدست نیاوردیم 
از دیگری بخاطر  بلکه تیم های فوتبال ساحلی ما هم یکی پس 
لقایش  به  را  تیمداری  فوتبال عطای  هیات  از سوی  حمایت  عدم 
بخشیدند و هم اکنون تنها یک تیم در رودسر دست و پا شکسته 
در لیگ برتر فوتبال ساحلی حضور دارد و دیگر خبری از قوی سپید 
خزری و لسمان مروارید رشت که خواب از چشمان حریفان ربوده 

بودند، نیست.
در بخش بانوان هم تنها تیم فوتبال بانوان گیلان یعنی ملوان که 
عناوین مهمی در کارنامه داشت، با بی مهری تمام از سوی مدیران 
از  بعد  اعتنایی هیات فوتبال  البته بی  وقت غیربومی ملوان و صد 

سالها امسال قصد حضور در لیگ برتر را ندارد و مریم ایراندوست 
سرمربی تیم خداحفظی تلخی از این تیم داشت. در فوتسال بانوان 
هم اوضاع بر همین منوال است و پس از دوره هایی که سرمربی و 
اغلب بازیکنان تیم ملی گیلانی بودند و هر ساله سه تیم از گیلان در 
لیگ برتر فوتسال بانوان کشور حضور داشت، به جایی رسیدیم که 
اکنون، هم تیم ملی خالی از گیلانی ها شده و هم لیگ برتر فوتسال 

بانوان تنها یک تیم گیلانی را به خود می بنید.
از فوتبال پایه صحبتی نیست چرا که وجود ندارد و دلیل این مدعا 
تیم  رده های  در همه  گیلانی  بازیکن  هم عدم حضور حتی یک 
های ملی است، در بحث داوری هم وقتی بازنشستگی داوران جوان 
گیلانی را می بینیم تو خود بخوان حدیث مفصل از این مجمل، و 
یا چیزهای دیگری که می توان به کارنامه درخشان هیات فوتبال 

الماسخاله اضافه کرد.
انصراف احتمالی افشین ناظمی

دارد  نیز  دیگر  کاندیدای  انتخابات یک  این  اینجاست،  جالب  نکته 
که در وقت اضافی به ترکیب کاندیداها اضافه شد، این کاندیدا که 
افشین ناظمی نام دارد و سالها در تیم های مختلف گیلانی بازی 
و مربیگری کرده است، معتقد است باید از تجربیات الماسخاله که 

کارنامه درخشانی در هیات فوتبال دارد، استفاده کرد.
تا  امده  بلکه  بماند  که  نیامده  ناظمی  اید،  می  بویش  که  اینطور 
الترناتیوی برای الماسخاله باشد و وقتی رییس فعلی هیات از ماندنش 
در کورس رقابت مطمئن شد، یقینا ناظمی هم انگیزه ای برای ادامه 
رقابت نخواهد داشت و احتمال قریب به یقین در دقایق پایانی از 

رقابت انصراف می دهد.
وی در تنها گفتگویش در رسانه ها، به حمایت از الماسخاله پرداخته 
و گفته او از بازیکنان قدیم و جزو پیشکسوتان فوتبال استان گیلان 
است که سال ها در هیأت فوتبال استان گیلان تجربه مدیریتی دارد. 
دورا دور از وضعیت هیأت فوتبال خبر داریم و اطلاعات ریزی در 
خصوص نحوه مدیریت هیأت فوتبال نداریم بنابراین هرکسی که 
می خواهد رییس هیأت فوتبال استان گیلان باشد، باید از تجربه آقای 

الماسخاله استفاده کند زیرا تجربه ریاست هیأت را دارند.
دو قطبی شاد و الماسخاله

حال باتوجه به اجماع ابتدایی افشین ناظمی با الماسخاله و انصراف 
احتمالی اش در دقایق انتهایی انتخابات، قاعدتا این سوی سکه نیز 
می تواند اجماعی پنهانی بین شاد و فرحسینی شکل گرفته باشد و 
باتوجه به قدرت چانه زنی بیشتر شاد این احتمال که شاد اخرین رقیب 

الماسخاله باشد، پر بیراه نیست.
الماسخاله با اشاره به اینکه به گواه و تأیید فدراسیون طی بازرسی، 
سرکشی و ارزیابی عملکرد، سال گذشته هیات فوتبال گیلان جزو 
پنج هیأت برتر کشور است، تأکید کرد: با این وجود تکلیف این است 
که ما باشیم و کار خودمان را انجام دهیم اما یکسری از افراد آگاه 
نیستند و کاری که مربوط به ما نیست را به ما منتسب می کنند و آن 

کاری را که مربوط به ما است را به ما منتسب نمی کنند.
شاد هم گفت: چهار سال مدیرعامل موسسه فرهنگی ورزشی پگاه 
تیم  دو  فوتسال،  تیم  یک  فوتبال،  تیم  سه  شامل  که  بودم  ایران 
بسکتبال، یک تیم والیبال ارومیه، یک والیبال نشسته تهران و برخی 
از تیم هایی بود که پگاه در کشور داشت. دفتر این موسسه فرهنگی 
ورزشی در تهران بود که پس از اینکه مدیرعامل شدم دفتر مرکزی 

را به رشت منتقل کردم.
شاد با اشاره به اینکه تیم پگاه گیلان را در دسته اول تحویل گرفتم 
و تیم را در لیگ برتر تحویل دادم، گفت: تیم را در کوتاه ترین مدت 
به لیگ برتر آوردیم و شور و شوق زیادی را در استان ایجاد کردیم و 
با همان تیم پگاه برای اولین بار در جام حذفی به مقام نائب قهرمانی 
رسیدیم. در دوران مدیریتی بنده همه تیم های پایه پگاه از نونهالان 
تا امید در بالاترین سطح فوتبال ایران یعنی لیگ برتر فعالیت داشتند 
و بازیکنانی همچون جهانبخش، میثم فردوسی، حسین ابراهیمی، 
هادی سهرابی، محسن فروزان، بهنام لایقی فر و… پرورش یافتند. 
این کاندیدای هیأت فوتبال استان گیلان در پایان با بیان اینکه برنامه 
جامع و علمی برای رشد و توسعه فوتبال گیلان دارم، اظهار کرد: حق 
فوتبال و مردم گیلان بیش از این هاست و امیدوارم در آینده نزدیک 

گیلان مانند گذشته قطب فوتبال کشور شود.
شاید انتخابات به دور دوم برود

38 نفر در مجمع حق رای خواهند داشت که شامل مهدی تاج رییس 
فدراسیون، مریم بخشی مدیرکل ورزش و جوانان استان، قربانعلی 
الماسخاله رییس هیات فوتبال استان، امیر سراجی نماینده اموزش و 
پرورش، ملینا شفیع نژاد نماینده داوران زن، حمید حاج ملک نماینده 
داوران مرد، میثم فردوسی نماینده بازیکنان مرد، سارا قمی نماینده 
بازیکنان زن، محمد احمدزاده نماینده مربیان مرد، معصومه جهانچی 
استارا،  مقاومت  های  باشگاه  عامل  مدیران  و  زن  مربیان  نماینده 
دخانیات گیلان، سردارجنگل گوراب زرمیخ، شهرداری فومن، چوکای 
تالش، شهرداری استارا، شاهین خزر رودسر، شهرداری رشت، ایمن 
گیلان سنگر، داماش، سپیدرود، ملوان و ۱6 رییس هیات شهرستانی 

خواهد بود.
باتوجه به سوابق گذشته، بعید است به غیر از مرکز نشینان )شهرستان 
رشت( که اتفاقا حجم بالایی از اعضا را تشکیل نمی دهند، اقبال 
کسی با الماسخاله باشد؛ از هیات های شهرستانی هم در خوش بینانه 
ترین حالت دو سوم آرا در کیسه الماسخاله ریخته می شود، اگرچه 
رای رییس هیات )که خود الماسخاله هست( و رییس فدراسیون را 
باید به الماسخاله داد ولی بعید است رای نماینده اموزش و پرورش و 

اداره کل را داشته باشد.
با این حساب رییس فعلی هیات در خوشبینانه ترین حالت هجده تا 
بیست رای را در اختیار دارد و برای بدست آوردن نصف بعلاوه یک 
رای از مجمع 38 نفره )که برای کسب کرسی ریاست هیات فوتبال 
لازم است( کار سختی را پیش رو دارد و احتمال اینکه انتخابات به 

دور دوم برود، زیاد است.

؛ انتخابات هیــات فوتبال گیلان  برگزاری مجمع  آســتانه  در 

وی اعصاب فوتبال تکل خطرناک رییس، ر
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توافق نامه همکاری 
اکتائو  و  بندر کاسپین 
امضا شد قزاقستان 

همکاری های  توسعه  توافق نامه  قزاقستان  و  ایران  مشترک  کمیسیون  اجلاس  شانزدهمین  در 
اقتصادی و ترانزیتی دو کشور بین معاون امور بندری سازمان منطقه آزاد انزلی و مدیر بندر اکتائو 
به امضا رسید. بر این اساس در حاشیه این اجلاس که در شهر نورسلطان پایتخت قزاقستان، توافق 
نامه همکاری سازمان منطقه آزاد انزلی و بندر اکتائو قزاقستان به منظور جذب بار بیشتر از مسیر 
کریدوربین المللی چین، قزاقستان، ایران، کمک به توسعه همکاری ها در زمینه ارائه خدمات بندری 
به تجار و بازرگانان دو کشور و توسعه خط کشتیرانی حمل و نقل کانتینری بین بندر کاسپین و 

بندر اکتائو قزاقستان منعقد شد.
از سوی دیگر در سند همکاری کمیسیون مشترک دو کشور، برای نخستین بار در بخش مستقلی 
در خصوص استفاده از ظرفیت مناطق آزاد در توسعه همکاری های دو کشور به ویژه منطقه آزاد 
انزلی از طریق ایجاد شرکت های حمل و نقل بین المللی و کشتیرانی برای توسعه مبادلات دریایی 

و مشترک تصریح کردند.
بنابراین گزارش در سند همکاری دو کشور، بر لزوم توسعه مبادلات تجاری فی مابین در ارتباط با 
کشورهای منطقه و اروپا از مسیر کریدور چین، قزاقستان، ایران که با محوریت این منطقه شروع به 
کار نموده، تأکید و در عین حال توافق شد که دو کشور همکاری های لازم در زمینه ایجاد شعبه 
بانکی قزاقی یا شبکه پولی-بانکی در منطقه آزاد انزلی در راستای تسهیل مبادلات ارزی مبذول 
دارند و همچنین پیشنهاد شد که نمایشگاه توانمندی های کشور قزاقستان به میزبانی این منطقه 
برگزار شود. امین افقی عضو موظف هیأت مدیره و معاون امور بندری سازمان منطقه آزاد انزلی 
طی این مدت جلسات کاری متعددی با مدیران دولتی و بخش خصوصی قزاقستان در خصوص 
بررسی راهکارهای توسعه مبادلات اقتصادی، حمل و نقلی و گردشگری دریایی با تکیه بر ظرفیت 

های متنوع منطقه و به ویژه مجتمع بندری کاسپین برگزار کرد.

مدیرکل اوقاف گیلان ترویج فرهنگ و احیای سنت 
حسنه وقف در جامعه در سایه وجود تعامل در میان 
اوقاف شهرستان های  ادارات  و  موقوفات  متولیان 

استان گیلان محقق می شود.
به گزارش مهر، حجت الاسلام ستار علیزاده پیش از 
ظهر سه شنبه در همایش متولیان موقوفات گیلان 
که در اداره کل اوقاف گیلان برگزار شد با اشاره 
به نقش و جایگاه وقف در جامعه اسلامی، گفت: 

متولیان موقوفات باید تلاش کنند به روز باشند.
وی با بیان اینکه باید اطلاعات متولیان موقوفات 
در حوزه امور اوقافی، ثبتی و حقوقی به روز باشد، 
افزود: تعامل و همکاری در احیای موقوفات موثر 

خواهد بود.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه گیلان در ادامه ترویج 
یکی  را  جامعه  سطح  در  وقف  احیای  و  فرهنگ 
متولیان  میان  تعامل در  اثرات وجود  از مهم ترین 
سطح  در  کل  اداره  این  نمایندگی   و  موقوفات 
شهرستان ها دانست و گفت: وجود این تعامل به 
اجرای بهتر نیات واقفان و تقویت و تثبیت موقوفات 

کمک می کند.
وی با تأکید بر لزوم تشکیل ستاد هفته وقف توسط 
متولیان موقوفات در سطح استان گیلان، تصریح 
کرد: گزارش دهی عملکرد موقوفات توسط متولیان 
به مردم سبب جلب اعتماد و ترویج و تبلیغ این 

سنت حسنه در سطح جامعه می شود.
حجت الاسلام علیزاده با اشاره به آزادی پنج زندانی 
از محل نیات واقفان در سال جاری، بیان کرد: با 
نتایج  توانیم  می  موقوفات  برخی  کاربری  تغییر 
بهتری در حوزه اجرای نیات واقفان به دست آوریم.

امام جمعه صومعه سرا تأکید کرد: مسئولان آموزش 
و پرورش به تقویت باورها و ارزش های دینی دانش 

آموزان توجه کنند.
محمدمهدی  الاسلام  حجت  مهر،  گزارش  به 
راشدی نوری در جلسه شورای اداری صومعه سرا 
که در سالن اجتماعات فرمانداری این شهرستان 
برگزار شد ضمن تبریک آغاز هفته دفاع مقدس، 
ما  وظایف  مهم ترین  از  یکی  امروز  کرد:  اظهار 
پاسداشت ارزش ها و آرمان های دفاع مقدس است.

وی در ادامه با بیان اینکه اقتدار و عزت جمهوری 
و  ایثارگری  از  برگرفته  جهان  در  ایران  اسلامی 
رشادت رزنان و مردان این سرزمین در هشت سال 
دفاع مقدس است، افزود: باید قدردان کسانی باشیم 
که با گذشت از جان خود این عزت و اقتدار را برای 

ما به ارمغان آوردند.
امام جمعه صومعه سرا با اشاره به آغاز سال تحصیلی 
پرورش تلاش  و  آموزش  جدید، گفت: مسئولان 
کنند تا زمینه و امکانات لازم برای بهره مندی بیشتر 

دانش آموزان در فضای مدارس فراهم کنند.
وی با تأکید بر لزوم آگاهی بخش، مسئولیت پذیری، 
فهم و دانایی در حوزه آموزش و پرورش و مراکز 
علمی، تصریح کرد: امروز بیش از ۱۵ میلیون نفر در 
عرصه علمی فعالیت می کنند که باید برای آگاهی 

بخشی به آنها برنامه ریزی شود.
راشدی نوری با بیان اینکه امروز جامعه و فرزندان ما 
تربیت شده آموزش و پرورش و دانشگاه ها هستند، 
بیان کرد: معلمان باید در راستای تربیت صحیح 
ایران  آینده سازان  تا  کنند  تلاش  آموزان  دانش 

اسلامی در مسیر درست حرکت کنند.
اول  نخست  سال های  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
انقلاب جوانانی که در دفاع مقدس حضور یافتند 
شده  تربیت  علمی  مراکز  و  مدارس  همین  در 
بودند، افزود: امروز نیز برای دفاع از مرزهای نظام 
باورهای  و  ارزش ها  و  اسلامی  جمهوری  مقدس 
دینی نیازمند تربیت چنین افرادی توسط آموزش و 

پرورش هستیم.

خبر

فرشته رضایی
آمارهای نرخ تورم کالاهای اساسی در استانها 
هر سه ماه یک بار رصد و از سوی مرکز آمار 
کشور اعلام می شود. موضوعی که در هر آمار 
به آن اشاره می شود رابطه ی سطح توانمندی 
است.  تورم  با  افراد  خرید  قدرت  همان  یا 
تغییرات  ی  محاسبه  برای  ایران  آمار  مرکز 
خانوارها  مصرفی  خدمات  و  کالاها  قیمت 
وخدمت  کالا  قیمت  اطلاعات  جمع آوری  با 
عرضه شده به منظور مصرف نهایی خانوار نسبت به محاسبه شاخص 
قیمت بر اساس میانگین وزنی قیمت کالاهای مختلف اقدام می  کند. 
براساس شاخص قیمت به دست آمده سه نوع نرخ تورم شامل »نرخ 
تورم کل« برای برنامه  ریزی و سیاست گذاری های کلان، »نرخ تورم 
نقطه به نقطه «جهت تبیین وضعیت تغییر قیمت و شوک های قیمتی 
در کوتاه مدت و »نرخ تورم ماهانه جهت پیش بینی روند آتی نرخ تورم 
محاسبه می شود و لازم است متناسب با هر هدف نرخ تورم مورد نظر 

مورد استفاده قرار گیرد.
اخیرا »محمدباقر نوبخت«رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور اعلام 
کرده است که رشد نرخ تورم که در ماه گذشته 3/۰4 درصد بود اکنون 
به 8 دهم درصد کاهش یافته است. اما آیا در استان ها نیز چنین است؟

اگر از نقطه نظر عمومی پرس و جو کنید، گفته می شود که گیلان، 
استان گرانی از نظر زندگی است. استانی خوش آب و هوا، مصرفی و 
گردشگرپذیر. به همین دلیل نرخ کالاها و خدمات در آن به دلیل ارایه به 
شهروندان و قشر زیادی از گردشگران از اهمیت زیادی برخوردار است. 
هر چند که گرانی تنها مختص اقلام خوراکی نیست و کالاهایی چون 
زمین و مسکن و بخش خدمات در آن بالاست. اما این گرانی به دلیل 
درآمد کم گیلانی ها بیشتر احساس می شود. بخش زیادی از مردم 
گیلان به امور کشاورزی می پردازند و همان قشر در نیمه دوم سال در 
بهترین حالت به دستفروشی اقلام محلی خود در شهرها می پردازند که 

متوسط درآمد آنها بین 3۰۰ تا 4۰۰ هزار تومان است.
با توجه به کم بودن درآمد در گیلان، تامین معیشت یکی از سخت 
ترین امور است و بسیاری از طبقات متوسط جامعه سرمایه های کلانی 
چون سپرده های بانکی یا املاک متعدد ندارند. عمده نیروهای جوان و 
تحصیلکرده هم حتی پس از ازدواج و تشکیل زندگی همچنان به دنبال 
ایجاد درآمد پایدار و دستیابی به شغل ثابت هستند. اما آنچه که آمار می 
گوید حکایت از این است با وجود همه این مشکلات گیلان در نقطه 
سبز قرار دارد و این یعنی تورم در این استان به وضعیت بحرانی نرسیده 

است. سال گذشته نرخ تورم گیلان ۱۵.8 درصد بود که در بین 3۱ 
استان، دارای رتبه 2۵ م  بالاترین نرخ تورم کشور بود.

کاهش 7.3 درصدی نرخ تورم برخی کالاها
امسال نیز پس از ماه خرداد، در مردادماه 98 نیز نتایج متوسط قیمت 
منتشر شد.  استان گیلان  و  در کشور  منتخب  اقلام خوراکی  برخی 
مرکز آمار ایران برای محاسبه تغییرات قیمت کالاها و خدمات مصرفی 
خانوارها با جمع آوری اطلاعات قیمت 47۵ قلم کالا و خدمت عرضه 
شده به منظور مصرف نهایی خانوار نسبت به محاسبه شاخص قیمت 

براساس میانگین وزنی قیمت کالاهای مختلف اقدام می کند.
»وحید طیفوری« معاون آمار و اطلاعات سازمان برنامه و بودجه گیلان 
از  استفاده  با  این زمینه توضیح داد: به طور کلی قیمت هر کالا  در 
روش های علمی نمونه  گیری و جمع  آوری قیمت، توسط آمارگیران 
کارآزموده و محلی و مستقر در استان ها از کارگاه های خرده  فروشی و 
خانوارها به صورت ماهانه جمع آوری می شود، به طوری که 42۰ هزار 

مظنه قیمت در هر ماه در سطح کشور جمع آوری می شود.
وی بیان کرد، مرکز آمار ایران از ابتدای سال ۱396، در کنار انتشار نرخ 
تورم و شاخص قیمت کالاها و خدمات مصرفی، متوسط قیمت برخی 
اقلام خوراکی منتخب در کشور و استان ها را که در محاسبه شاخص و 

نرخ مذکور مورد استفاده قرار می   گیرند، منتشر کرد.
معاون آمار و اطلاعات سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان 
با بیان این نکته که کالاهای منتخب منتشر شده از سوی آن مرکز 
شامل »برنج ایرانی درجه یک«، »برنج خارجی درجه یک«، »گوشت 
گوسفند«، »گوشت گاو یا گوساله«، »مرغ ماشینی«، »شیر پاستوریزه«، 
»ماست پاستوریزه«، »پنیر ایرانی پاستوریزه«، »تخم مرغ ماشینی«، 
»کره پاستوریزه )کره حیوانی(«، »روغن مایع«، »موز«، »سیب درختی 
»سیب  فرنگی«،  »گوجه  »خیار«،  داخل«،  محصول  »پرتقال  زرد«، 
»رب  »شکر«،  »قند«،  »عدس«،  »لوبیاچیتی«،  »پیاز«،  زمینی«، 
گوجه فرنگی« و »چای خارجی بسته ای« است، افزود: برای نمونه، بر 
پایه گزارش منتشر شده می توان مشاهده کرد که متوسط قیمت یک 
کیلوگرم برنج ایرانی درجه یک در استان از رقم 222۱43 ریال در تیر 
ماه سال جاری به رقم 2۰۵893 ریال در مرداد ماه همین سال رسیده 
است که این ارقام گویای 7.3 درصد کاهش قیمت در مردادماه نسبت 
به ماه گذشته است. این ارقام برای برنج خارجی به ترتیب برابر 87۰7۱ 
و 8۵6۱۱ ریال است که نشان دهنده کاهش 7.۱ درصدی متوسط قیمت 

این قلم در مردادماه نسبت به تیرماه سال جاری است.
وی در پایان تاکید کرد: اگرچه متوسط قیمت این اقلام تاثیر مستقیم بر 

نرخ تورم و شاخص قیمت محاسبه شده داشته  اند، اما وزن هر کدام از 
اقلام در محاسبه شاخص قیمت متفاوت بوده و از روش های علمی و بر 
اساس طرح هزینه و درآمد خانوار محاسبه می شوند. در حقیقت شاخص 
قیمت، میانگین های وزنی هستند که  انبوهی از نوسانات واقعی ضعیف 
و شدید قیمت در بازارهای سراسر کشور را تبدیل به یک عدد به صورت 
متوسط یا میانگین موزون کل تغییرات قیمت می کند. برای مثال وزن 
مذکور در محاسبه شاخص قیمت در استان گیلان در گروه کالایی نان 
و غلات که شامل قلم برنج نیز می  شود و نقش موثری در سبد مصرف 
کالای خانوار دارند، برابر 6.2۱ درصد است؛ در حالی که این رقم در 
گروه کالایی روغن  ها و چربی  ها کمتر از یک درصد است. بنابراین در 
محاسبه شاخص قیمت، وزن تاثیر تغییرات قیمت گروه »نان و غلات« 

تقریبا 6 برابر گروه »روغن ها و چربی ها« خواهد بود.
به گفته ی طیفوری نرخ تورم کل کشور و گیلان درخرداد ماه امسال به 
ترتیب 37 و 3۵ درصد بود که گیلان در این ماه، در بین 3۱ استان، در 

رتبه بیست و پنجم کشور قرار گرفت.
رتبه 2۵ م گیلان 

بر اساس نظر رییس اتاق اصناف گیلان و نایب رییس اتاق اصناف 
کشور به مرور، تورم جاری ناشی از سیاست های دولت است و ربطی 
به فعالیت اصناف ندارد. »جلال الدین محمدشکریه« با تاکید بر مبارزه 
و برخورد با گرانفروش ها از سوی چند نهاد، بیان کرد: دلیل گرانی ها 
مشکلات مربوط به کاهش ارزش پول ملی است. تا زمانی که این ارزش 
در نوسان است و قیمت دلار ثابت نیست با هر پولی که اقدام به واردات 
کنیم سایه تورم در اقتصاد حاکم است. از نفت تا نظام توزیع کالاها زیر 
سایه دلار است و حتی تولیدکنندگان هم برای تهیه مواد اولیه خود از 

خارج متاثر از قیمت دلار هستند.
شکریه با بیان اینکه نرخ تورم تنها مختص به گیلان نیست اضافه کرد: 
دولت باید به جایی برسد که تغییرات نرخ ارز در اختیار خودش باشد تا در 

چنین مواقعی نگرانی از تامین کالاها نداشته باشیم.
نقطه  به  نقطه  تورم  وآمارکشور،  مرکزمدیریت  آمارهای  براساس 
درماههای ابتدایی سال جاری در گیلان پایین تر از نرخ کشوری اعلام 
شده بود. همچنین بر اساس همین آمار بالاترین نرخ تورم کشور مربوط 
به استان کردستان با 4۵.۱ درصد و کمترین مقدار مربوط به استان قم 
با 3۱ بود. چهار استان همجوار گیلان شامل قزوین، زنجان، مازندران 
و اردبیل نیز به ترتیب دارای رتبه های شانزدهم، نوزدهم، بیست و دوم 
و بیست وچهارم واستان ساحلی گلستان دارای رتبه چهاردهم نرخ تورم 
کشورهستند. ازاین رو باید نتیجه گرفت گیلان همچنان در جایگاه 2۵ 

ام خود قرار دارد و کمترین تغییر یا نوسان را داشته است.

نسیم طواف زاده
گرتا تونبرگ نوجوان ۱6 ساله سوئدی هفته گذشته برای شرکت در 
اجلاس اقلیم سازمان ملل متحد در نیویورک، بنا به پیشنهاد تیم مالیزیای 
2 تصمیم گرفت فاصله ۵۵۰۰ کیلومتری بین پلیموث در جنوب غربی 
انگلیس تا نیویورک را با یک کشتی ۱8 متری در تلاطم اقیانوس اطلس 
طی کند. سفری مخاطره آمیز و پرهزینه که کمتر دریانوردی با چنین 

ریسکی تاکنون دل به دریا زده است.
گرتا در چهارمین روز از این سفر در صفحه  اجتماعی خود نوشت:”خوردن 
و خوابیدن خوب آنهم بدون کوچکترین بیماری دریایی؛ همچنین زندگی 

در مالیزیا 2 مانند کمپینگ روی صندلی چرخدار است!”
سرنشینان این کشتی  سوانته تونبرگ )پدر گرتا(، بوریس هرمان )کشتی-

ران مجرب و ورزشکار آلمانی که تاکنون سه بار دور دنیا را دریانوردی 
هانوفر،  فون  کارولین  پسر  و  کشتی ران  )کمک  پیرکاسیراگی  کرده(، 
شاهزاده موناکو و موسس تیم مالزیا 2( و ناتان گروسمان )تصویربرداری 
که در طی این سفر؛ وقایع این سفر دریایی پرماجرا را مستندسازی می کند( 

حضور دارند.
آن چه مهم است هدف گرتا از این سفر است، هر چند که او امیدی به 
تغییر سیاست ها در دونالد ترامپ ندارد. او اخیرا به دیلی تلگراف گفته 
است: ” ما پنجره  ای داریم که به سرعت در حال بسته شدن است، 
میلیون ها جوان صدای خود را بلند کرده  اند تا رهبران جهان را درباره بحران 
آب، هوا و محیط  زیست بیدار کنند و نشست نیویورک و سانتیاگوی شیلی 

نشان خواهد داد که آیا آن ها گوش کرده  اند! … آینده ما در خطر است!
در این سفر دریایی کشتی مالزیا 2 از این حیث حائز اهمیت است که از 
سوخت فسیلی استفاده نمی کند، دارای پنل خورشیدی، توربین های زیر آبی 
و ملخ در بخش پاشنه کشتی است، هر چند که از یک موتور دیزلی برای 

موارد اضطراری برخوردار است.
سفر با این کشتی دشوار است زیرا که اسباب راحتی ندارد. روز گذشته یک 
عضوی از مالیزیایی 2 گفته است »در کشتی نه دوش هست و نه توالت. 
کسی که مجبور به استفاده از مستراح باشد به روی عرشه می رود و بقیه 
افراد را به درون کشتی می فرستد تا بتواند از یک سطل به عنوان توالت 
استفاده کند. سپس مواد دفع شده به یک کیسه  بازیافت  پذیر منتقل و به 

داخل دریا پرتاب می شود.«
آن چه مهم است هدف گرتا از این سفر است، هر چند که او امیدی به 
تغییر سیاست ها در دونالد ترامپ ندارد. او اخیرا به دیلی تلگراف گفته 
است: ” ما پنجره  ای داریم که به سرعت در حال بسته شدن است، 
میلیون ها جوان صدای خود را بلند کرده  اند تا رهبران جهان را درباره بحران 
آب، هوا و محیط  زیست بیدارکنند و نشست نیویورک و سانتیاگوی شیلی 
نشان خواهد داد که آیا آن ها گوش کرده  اند! … آینده ما در خطر است!”

گرتا تونبرگ  )Greta Thunberg(کنشگر نوجوان سوئدی پیش 
از آغاز اعتصاب ها و راهپیمایی های محافظت از محیط زیست جهان در 
جایی گفته بود: “چرا باید برای آینده ای آموزش ببینیم که شاید هیچگاه 

وجود نداشته باشد؟”
مادر او خواننده، پدرش بازیگر و پدر بزرگ او هم در دنیای هنر هم 
بازیگری و هم کارگردانی می کند. خانواده او زندگی متوسطی دارند؛ آنان 
که اندک آشنایی با صلح سبز و  فعالیت های محیط  زیستی داشتند، 

همراهی خوبی با فرزندان شان در این مسیر داشته  اند.

او گیاهخوار از نوع وگان است و جامعه پزشکی سوئد تشخیص داده اند 
که مبتلا به اختلال اسپرگر، وسواس فکری شدید )OCD( و سکوت 

اختیاری است!!!
او به رغم مخالف خانواده، مدرسه را رها کرده و از زمان شروع اعتصاب ها 
گسترده بعنوان فعال محیط زیست مشغول شده است. هر جمعه سخنرانی 
دارد و کلی عکس از راهپیمایی دانش  آموزان در کشورهای مختلف در 
صفحات اجتماعی خود منتشر می کند، یک انجمن فعال حقوق بشر و 
محیط  زیست راه اندازی کرده، خانواده  اش را مجبور کرده وگان باشند و 

برای تفریح پرواز نکنند …
گرتا نابغه  ای در ایجاد تجمیع:

گرتا تونبرگ یک دختر پانزده ساله  اهل کشور سوئد به این نتیجه رسیده 
که اوضاع محیط  زیست جهان بحرانی است. پس تصمیم خود را گرفت، 
در ماه آگوست سال 2۰۱8 میلادی کلاس های مدرسه را رها کرد، یک 
  )Skolstrejk för klimatet(:پلاکارد برداشت و رویش نوشت
یعنی اعتصاب مدرسه برای تغییرات آب و هوایی و رفت و نشست جلوی 
پارلمان سوئد تا سیاستمداران را به کنشگری بیش تر برای مقابله با تغییرات 

آب و هوایی دعوت کند.
اما به مدد شبکه  های اجتماعی آزاد، او تنها نماند. به زودی جمع کثیری از 
همکلاسی های او و بعدها هم سن و سالانش از شهرها و کشورهای دیگر 
به او پیوستند تا صدای نسل خودشان باشند. نسلی که دلیلی برای عدم 
مقابله با تغییرات آب و هوایی را نمی  پذیرد و در آینده  ای نه چندان دور 

شهروند تصمیم گیر جامعه دموکراسی است.
موضوعی که باعث شد تا یکسال بعد صدها هزار دانش آموز اروپایی را 
با خود همراه کند. او مبتکر جنبش “جمعه ها برای آینده” در ماه های 
اخیر باعث شد تا جوانان و نوجوانان دست از درس و مشق بکشند و 
تظاهرات گسترده راه اندازی کنند. در پی دعوت گرتا، ابتدا دانش آموزان 
دبیرستان های بلژیک از نخستین روزهای آغازین سال جاری میلادی، 
در خیابان های بروکسل، پایتخت این کشور تجمع کرده و تقریبا هر هفته 
به راهپیمایی خود ادامه دادند. جنبش “جوانان برای اقلیم” نیز در همین 
کشور پایه گذاری شد. دانش آموزان در سوئد، فرانسه، برزیل، آلمان، بریتانیا، 
کره جنوبی، آمریکا، استرالیا، هند و بیش از صد کشور دیگر به شکل 
گسترده و فعال در این تظاهرات شرکت کردند و او توانست تعدادی 

تشکل دانش آموزی را در اروپا، ژاپن و ایالات متحده سازماندهی کند.
گرتا در چندین راهپیمایی در شهرهای مختلف اروپایی شرکت کرد؛ یکی 
از بزرگترین راهپیمایی ها دانش  آموزان در حمایت از محیط  زیست در 
تاریخ ۱۵ مارس 2۰۱9 انجام شد که حضور یک میلیون و 4۰۰ هزار نفر 
در این راهپیمایی ها در سراسر دنیا تخمین زده می شود و این آغاز صفحه  
ای جدید از حضور گرتا و هم سالانش در جنبش محیط  زیستی جهان 
بود و او را تبدیل به چهره معروف رسانه  های جهان کرد و سفرهایش 

نیز آغاز شد.
گرتا در سخنرانی خود در شامگاه یکشنبه 2۱ آوریل 2۰۱8 درلندن با 
انتقاد شدید از سیاستمداران در مبارزه با تغییرات اقلیمی تاکید کرد که 
“سال های سال سیاستمداران هیچ کاری برای بحران اقلیمی و پیامدهای 
محیط زیستی آن انجام نداده اند. اما ما مطمئن هستیم که این روش دیگر 

بیش از این ادامه نخواهد داشت.
گرتا تونبرگ روز سه شنبه  ۱6 فوریه )27 فروردین( با حضور در پارلمان 

اروپا در شهر استراسبورگ فرانسه، خواستار اقدام فوری برای بحران آب 
و هوایی شد.

او مقابل خبرنگاران و قانونگذاران اتحادیه اروپا گفت: “تمام جهان با اندوه 
و ناامیدی شاهد آتش سوزی کلیسای نوتردام پاریس بود. اما نوتردام 
بازسازی خواهد شد؛ امیدوارم که پایه های محکمی داشته باشد و این 
بازسازی ممکن شود و امیدوارم که ما هم پایه های محکمی داشته باشیم؛ 
اگرچه مطمئن نیستم… می خواهم شما را بترسانم، می خواهم شما به 
گونه ای عمل کنید که گویا خانه تان در آتش می سوزد. سیاستمداران 
زیادی به من گفتند که ترساندن کار خوبی نیست و من نیز موافقم. اما 
هنگامی که خانه تان آتش می گیرد، تلاش خواهید کرد که از فرو ریختن 
آن جلوگیری کنید. بنابراین بهتر است کمی بترسید. … من نمی توانم 
در انتخابات پارلمان اروپا شرکت کنم اما مهم است کسانی که می توانند 
رای دهند اینکار را انجام دهند تا بتوانند از طرف افرادی مانند من سخن 

بگویند.”
گرتا در پاسخ به سوالی درباره پیامش به جوانان اروپایی گفت: “به جوانان 
اروپایی که به مقابله با تغییرات آب و هوایی برخاسته اند می گویم شما 
باید کار خود را ادامه دهید چرا که در مسیر درستی هستید. باید به خود 

افتخار کنید.”
خبرنگاری از گرتا پرسید که جوانان غیر از تظاهرات چه اقدام دیگری 
می توانند انجام دهند، او پاسخ داد: “می توانند به افراد صاحب قدرت و افراد 
نسل قدیمی فشار وارد کنند چرا که این ها افرادی هستند که تاثیرگذاری 
بالایی دارند. آنان می  بایست برخی از عادت های شخصی خود را نیز 

اصلاح کنند.”
یکی از نخستین سفرهای او به داووس سوئیس در ژانویه 2۰۱9 میلادی 
بود جایی که مقامات ارشد دولت ها و تاثیرگذارترین افراد جهان برای 

شرکت در مجمع جهانی اقتصاد در آن جمع شده  بودند.
گرتا از کشورش سوئد با قطار به داووس در سوئیس آمد چرا که معتقد 
است، قطار کمتر از هواپیما هوا را آلوده می کند و او می خواهد سهم خود 

را در حفاظت از زمین ادا کند.
گرتا پس از ورودش به داووس به خبرنگاران گفت: “این یک رویداد 
بسیار مهم است؛ جایی که قدرتمندترین افراد جهان در آن حضور دارند. 
من قصد دارم به آنجا بروم و توجه آن ها را به مساله تغییرات آب و هوایی 

جلب کنم.”
او برای یک دیدار عمومی با پاپ فرانسیس به رم رفت و سپس از رم 

با قطار راهی لندن شد. گرتا در تظاهرات لندن شرکت کرد و صدها 
تظاهرکننده فریاد می زدند: ما عاشق تو هستیم!

گرتا در سخنرانی خود در شامگاه یکشنبه 2۱ آوریل 2۰۱8 درلندن با 
انتقاد شدید از سیاستمداران در مبارزه با تغییرات اقلیمی تاکید کرد که 
“سال های سال سیاستمداران هیچ کاری برای بحران اقلیمی و پیامدهای 
محیط  زیستی آن انجام نداده اند. اما ما مطمئن هستیم که این روش دیگر 
بیش از این ادامه نخواهد داشت. امروز بشریت بر سر یک دوراهی قرار 
گرفته است. ما هرگز از پا نمی نشینیم. برای این سیاره و برای خودمان، 
آینده مان و آینده فرزندان و نوه های مان دست از مبارزه بر نخواهیم داشت.”

گرتا به عنوان سخنران به اجلاس سازمان ملل در مورد تغییرات آب 
و هوایی در لهستان دعوت شد و در آنجا نیز تاکید کرد: “چرا باید به 
چیزهای بیهوده مشغول شویم در حالی که حقایق بزرگ تر را اصلا جدی 
نمی گیریم. چرا ما باید برای آینده ای آموزش ببینیم که ممکن است اصلا 

وجود نداشته باشد؟
برای 2۵ سال شمار زیادی از مردم به کنفرانس های سازمان ملل متحد 
آمدند تا رهبران جهان را متقاعد کنند که برای جلوگیری از تغییرات آب و 
هوایی کاری بکنند، اما همچنان انتشار گازهای گلخانه ای رو به افزایش 
است. من به رهبران جهان برای مراقبت از آینده خودمان التماس نمی کنم، 
بلکه به آن ها می گویم تغییرات در راه  اند، چه آن ها بخواهند و چه نخواهند.”

در حالی که سیاست مداری مثل ترامپ می گوید بعید می دانم تغییرات آب 
و هوایی منشاء انسانی داشته باشند و با آمدن برف منکر گرم شدن زمین 
می شود و می شود الهام بخش همه ی گروه های افراطی از برزیل تا ایران، 
دانش آموزان که می دانند آینده وقتی فرا برسد هیچ کدام از این مغزهای 
پوسیده نیستند تا به آنها جواب بدهند، خودشان آستین های شان را بالا زده اند 

و وارد میدان عمل شده اند.”
گرتا تونبرگ شامگاه شنبه، 3۰ مارس )۱۰ فروردین( در مراسم اهدای 
جوایز “دوربین طلایی” در برلین سخنرانی  گیرا درباره نجات کره زمین و 
آسیب هایی که به محیط  زیست زده شده ایراد کرد: “ما در حال حاضر در 

نقطه حساسی از تاریخ به سر می بریم.”
گرتا از چهره های هنری و اجتماعی شناخته شده، خواست تا از جنبش 
حفاظت از محیط زیست حمایت کنند، چون آن ها می توانند بر میلیاردها 

نفر در سراسر جهان تاثیر بگذارند.
در مراسم برلین، میشائیل هربیگ، هنرپیشه آلمانی ، در نطقی در ستایش 
از تونبرگ گفت که “تونبرگ “پدیده ای واقعی” است که همه را از خواب 
غفلت بیدار می کند. کسی نمی تواند با ایجاد ترس یا ابراز نفرت او را از 

رسیدن به هدفی که دارد، باز دارد.”
گرتا جایزه ویژه حفاظت از محیط زیست “دوربین طلایی” را دریافت و 
آن را به مردان و زنانی اهدا کرد که از جنگل هامباخ در ایالت نوردراین 
انرژی های  از  استفاده  خواستار  و  می کنند  حفاظت  آلمان  وستفالن 
تجدیدپذیر هستند. او همچنین در مصاحبه با خبرنگاران گفت که جنبش 
حفاظت از محیط  زیست در میان جوانان آلمان بسیار قدرتمند است و این 

جوانان “قهرمانان واقعی” هستند.
حدود یکسال پس از آغاز جنبش، مجله تایم با عکسی از گرتا تونبرگ 
برابر  در  مصممانه  که  خواند  بعدی  نسل  رهبر  را  او  خود،  جلد  روی 
مخاطرات آینده زیست محیطی ایستاده است. کمی بعدتر البته گرتا نامزد 

دریافت جایزه نوبل صلح را نیز بدست آورد. / منبع : سایت مرور

خ تورم گیلان، در حاشیه سبز  نر

گرتا تونبرگ؛ دختری از سرزمینهای شمالی
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 شماره 26

ح ایجاد شهرک های صنعتی تولیدی خارجی در مناطق آزاد کشور طر
به خیل بیکاران 

بنگرید !
وکلای  کانون  رئیس  سجادی،  حسن  سید 
دادگستری گیلان به انتشار آگهی برگزاری آزمون 
کارآموزی وکالت توسط مرکز مشاوران قوه قضائیه 

واکنش نشان داد.
متن این یادداشت به شرح زیر است:

»به خیل بیکاران بنگرید!«
کانون وکلای دادگستری، به عنوان یک نهاد دیرپای 
مدنی، همواره در سنگر »قانون« پناه گرفته است، 
»حاکمیت  که  است  مستحکم  زمانی  ملجاء  این 
ما،  معاصر  جهان  در  باشد.  شده  مستقر  قانون« 
از مجرای  »حاکمیت قانون« یعنی »حکمی« که 
می شود  مستولی  اجتماعی  روابط  همه  بر  مجلس 
اما این شکل و شیوه  و آن را تمشیت می بخشد. 
تصرف  با  سیاسی  عریان  قدرت  که  فرضی  در 
همه ارکان حکومت خود را متعهد به همان قانون 
موضوعه )آنچه از مسیر نمایندگی اراده عمومی در 
مجلس وضع می شود( نداند، در واقع و نفس الامر، 

ساتر قدرت و صرف شیوه و شکل است.
بدیهی است در فرض بالا، سنگر و پناهگاه کانون 
تصرف  قابل  به سهولت  و  وکلاء، سنگری ضعیف 

است.
و  سخت  دوران های  خود،  معاصر  تاریخ  در  ایران 
دشواری را طی کرده است و از بیش از صد سال 
تاکنون در تلاش استقرار حاکمیت قانون است. این 
امری  را  بالا  اجازه نمی دهد فرض  تجربه سنگین 

محقق و محتوم تلقی کنیم.
کانون وکلاء به عنوان یک نهاد مدنی، به منظور دفاع 
از حق دفاع، برخورداری از دادرسی عادلانه و مآلًا 

)با  مستقل  وکیل  اختیار  از  مردم  برخورداری  حق 
همان تعریفی که از مستقل به معنای عدم وابستگی 
به قدرت و حامکیت  مستقر می شناسیم( چاره ای جز 

»صلح« ندارد، چون حربه ای جز قانون ندارد.
و  است  سیال  و  وجهی  چند  جامعه،  حرکت  اما، 
ایمان  و  اعتقاد  که  نیروهایی  آن هستند  درون  در 
تزلزل ناپذیری بر باورهای خود دارند و برای سلطه 
سود  »غلبه«  از  اجتماعی،  روابط  بر  خود،  باور 
جنگ  »غلبه«  حصول  وجه  مهم ترین  می جویند. 
است و بدیهی است بعدِ جنگ »غنیمت« هم هست. 
از قربانیان غلبه و جنگ، »نهادهای مدنی« از جمله 
کانون های وکلای دادگستری هستند. در وضعیت 
جنگ نابرابر و به اقتضای رفتار متمدنانه کانون های 
وکلای دادگستری، حداقل، »روشنگری« ضرورت 

دارد.
دادرسی  در  دولتی  وکیل  دخالت  می گوید:  کانون 
کسر شأن دادگاه و رأی قضات ماست و در جهان 

جایگاهی ندارد، می گویند به خیل بیکاران بنگرید.
کانون می گوید وکالت در دادرسی به »حاکمیت« و 
کیفیت آن برمی گردد و امر کمّی ای نیست. می گویند 
این هم نوعی »بازار کار« است و همه ازبازار باید 
بخش  »این  بنگرید.  بیکاران  خیل  به  ببرند،  سود 

همان غنیمت جنگ است.«
افزایش  امکان  فعلی  قوانین  در  می گوید  کانون 
ظرفیت هست و اگر بحث افزایش تعداد وکیل است 
چرا از قانون موجود استفاده نمی کنید؟ می گویند به 

خیل بیکاران بنگرید.
این پرسش-پاسخ می تواند هم چنان ادامه یابد اما 
خیل  »به  شعار  با  عریان  قدرت  به  معطوف  اراده 
بیکاران بنگرید« و یا سوء استفاده از وضعی که خود 
موجب آن است، تیشه به ریشۀ کانون وکلاء می زند.

هزار  چندین  ورود  و  سراسری  آزمون  برگزاری  با 
وکیل به عرصه دادرسی، تحت امر و سیطره دستگاه 
موازی )منبعث از قدرت و حاکمیت(، متضرر واقعی 
نه کانون و نه وکلای عضو، بلکه در درجه اول قوه 

قضائیه ما و  نهایتاً مردم خواهند بود.
شعار »به خیل بیکاران بنگرید« در برابر دلایل و 
جهاتی که کانون مطرح می کند، از جذابیت بسیار 
خون  با  که  خانواده ای  است.  برخوردار  بیشتری 
وسایل  امکانات،  ساده ترین  از  محرومیت  و  جگر 
به  فقط  است،  کرده  فراهم  را  فرزندی  تحصیل 
اشتغال می اندیشد و نه جهاتی که کانون برای یک 
جامعه منظم و پیشرفته به آنها می پردازد. این همان 
دیدگاهی است که در ایران و در بین سیاسیون به 
اگر  است.  شده  معروف  »احمدی نژادی«  سیاست 
سیاستِ احمدی نژادی گرهی از کار ناگشوده ملت 
گشود،  شعارِ »به خیل بیکاران بنگرید« نیز باری از 

دوش ملت برخواهد داشت.
سید حسن سجادی
رئیس کانون وکلای دادگستری گیلان

یادداشت

اکسیر گیلان نشان 
درجه یک هنری 

دریافت کرد

شاعر گیلانی و بنیانگذار شعر فرانو از سوی شورای ارزشیابی هنرمندان ، نویسندگان و شاعران 
کشور نشان درجه یک هنری دریافت کرد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان ضمن اعلام این خبر اظهار داشت: نشان درجه یک 
هنری معادل مدرک دکتری است و اکسیر پس از م.موید – بنیانگذار شعر معنوی – دومین شاعر 

گیلانی موفق به دریافت این نشان می شود.
اکبر اکسیر متولد ۱332 در آستارا -شاعر، آموزگار بازنشسته زبان و ادبیات فارسی، گرافیست، 
طنزپرداز معاصر ایرانی و صاحب نظریه شعر فرانو است؛ مجموعه شعرهای در سوگ سپیداران، 

بفرمایید بنشینید صندلی عزیز، زنبورهای عسل دیابت گرفته اند، پسته لال سکوت دندان شکن 
است، ملخ های حاصلخیز، مالاریا، ما کو تا اونا شیم و من هارا شورا هارا ، برخی از آثار اوست.

فیروز فاضلی افزود: تاکنون هفت نفر از هنرمندان گیلانی در رشته های مختلف هنری اعم از سینما، 
تئاتر، موسیقی، شعر و خوشنویسی موفق به دریافت نشان درجه یک هنری شده اند.

وی خاطرنشان کرد: گواهینامه هنری هنرمندان توسط شورای ارزشیابی هنرمندان، نویسندگان و 
شاعران کشور، بر اساس تجربه و فعالیت تخصصی و حرفه ای هنرمندان و با تکیه بر توانایی های 

هنری آنان اعطا می شود.

مجید صیادنورد
تفاسیر  و  معانی  شدن،  جهانی  مفهوم  برای 
مطرح  آن  خلق  های  سال  طی  متفاوتی 
شروع،  و  وقوع  زمان  میان  این  در  که  شده 
مصادیق  و  ابعاد  تکوین،  مراحل  و  چگونگی 
نظر  اختلاف  وجوه  مهمترین  شدن،  جهانی 
میان اندیشمندان حوزه مطالعاتی روابط بین 
الملل، علوم سیاسی، فلسفه، جامعه شناسی، 
اقتصاد سیاسی، ارتباطات و رسانه را تشکیل 

می دهند.
گرچه در حوزه مفهومی و کارکردی جهانی شدن، میان اندیشمندان 
دو معنای متفاوت محل مناقشه بوده و می باشد، معنایی که براساس 
آن جهانی شدن یک فرایند محسوب می شود و معنایی که آن را 
پروژه غربی کردن و یکسان سازی تمامی کشورها براساس انگاره 
ها و الگوهای غربی قلمداد کرده و برهمین اساس جهانی شدن 
را جهانی کردن معنا می کنند، اما باید توجه داشت، جهانی شدن 
فرایندی است که همزمان دارای دو جنبه و اثر فرصت ساز و تهدید 
کننده است که می توان از این فرایند در قالب پروژه ای هدفمند 
جهت تأمین منافع ملی خود در این جهان در حال گذار از مرزهای 

زمان و مکان، نهایت بهره را برد.
جهانی  که  است  محور  براین  نظر  اتفاق  تفاسیر  این  همه  برآیند 
شدن با تسهیل، گسترش و تسریع ارتباطات میان انسانها در اقصی 
نقاط جهان از طریق توسعه تکنونولوژی های جدید ارتباط جمعی 
در  سوم  بعد  دارای  شدن  جهانی  حال  عین  در  و  کرده  پیدا  معنا 
آن  براساس  که  باشد  می  نیز  محصول  تولید  و  اقتصادی  حوزه 
زمینه ها و  تولید کالای ملی در همه  دنبال  به  دیگر یک کشور 
محصولات نبوده و نیست!؟ چراکه براساس این استراتژی کشورها 
در کالاهایی اقدام به تولید محصول می کنند که علاوه بر مزیت 
مطلق دارای مزیت نسبی بوده و هزینه تمام شده تولید آن کالا در 
داخل کشور با مواد اولیه داخلی نسبت به محصول وارداتی کمتر 
ای  بازارهای منطقه  در  رقابت  آن  تبع  به  و  قابلیت صادرات  از  و 

برخوردار باشد.
در  مفهومیِ جهانی شدن  و  معنایی  بعد  از  که  و مصداقی  تصویر 
حوزه اقتصادی و جهانی شدن فرایندهای تولید کالایی می توان به 
آن استناد کرد و از آن به عنوان الگویی موفق بهره برد، کشورهای 
آسیای جنوب شرقی، هندوستان و در نهایت جمهوری خلق چین 

است.
کشورهای  که  روندی  از  مانع  و  جامع  شناختی  به  رسیدن  برای 
از  صحیح  معنایی  به  رسیدن  از  برآمده  مداومِ  فرآیندِ  در  مزبور 
مفهوم “توسعه مداوم و پایدار” در چارچوب جهانی شدن به صورت 

تکوینی خلق نمودند، باید به موضوعاتی اشاره کرد.
فرایند  و  اقتصادی  حوزه  در  شدن  جهانی  معنای  اینکه  نخست 
تولید کالا، در کشورهای مزبور چگونه تحقق یافت؟ در دهه هفتاد 
میلادی قرن گذشته و با توسعه وسایل ارتباطی میان کشورهای 
ایمنی  افزایش  و  تسریع  زمینه تسهیل،  زمین،  و غرب کره  شرق 
از  جهان  مختلف  نقاط  میان  مسافری  و  کالایی  مبادلات  در 
توسعه  از  ناشی  که  موضوعی  شد.  ایجاد  هوایی  و  دریایی  طرق 
ساخت  و  طراحی  دانش  به  یابی  دست  و  هواپیماها  تکنولوژیک 
کشتی های تجاری پهن پیکری بود که قادر بودند حجم چند ده و 
حتی چند صد هزار تنی کالا را ظرف چندین هفته از اروپا به شرق 
آسیا و بالعکس منتقل نمایند. البته نباید از توسعه دانش فنی ساخت 
هواپیماهایی که چندصد مسافر و چندصد تن کالا را ظرف کمتر از 
24 ساعت در فاصله چند هزار کیلومتری شرق و غرب جهان جابه 

جا می کنند، غافل شد.
بازارهای جنوب  در فرآیند حمل و نقل کالایی، به دلیل استقبال 
امریکایی طرح  و  اروپایی  المللی  بین  های  آسیا، شرکت  و شرق 
انتقال خطوط تولید خود از کشور مبدأ به بازارهای مقصد را مورد 
توجه قرار دادند که با توجه به علاقه و نیاز کشورهای پیش گفته، 

با استقبال مواجه شد.
براساس این پروژه؛ بخشی از توانمندی های تولیدی شرکت های 
بین المللی در کشورهای مورد بحث مستقر شده و به دلیل وجود 
کارگر ارزان نسبت به اروپا و امریکا؛ ارائه تسهیلات و طرح های 
تشویقی و اجرای معافیت های مختلف از سوی دولتهای مقصد و در 
نهایت نزدیکی به بازارهای مصرف در کشورهای منطقه، موجبات 
تولیدی در چین، هندوستان و  کاهش هزینه تمام شده کالاهای 
کشورهای جنوب شرقی آسیا را در مقایسه با محصولات تولیدی 
در کارخانجات اصلی که در اروپای غربی و امریکا مستقر بودند،به 
بازارهای آسیایی  با استقبال قابل توجه  وجود آورد، موضوعی که 

مواجه شد.
میانه  تا  یعنی  دهه  دو  حدود  اشاره شد  آن  به  که  تحولاتی  روند 
از  یکی  اساس  براین  یافت.  تداوم  گذشته  قرن  میلادی  نود  دهه 
مهمترین مصادیق جهانی شدن، که از آن به عنوان جهانی شدن 
فرایندهای تولیدی تعریف می شود، در چنین دوره ای تبلور یافت.

به این تحولات باید توسعه توانمندی و قدرت اثرگذاری تکنولوژی 
های ارتباط جمعی، شبکه های ماهواره ای و پخش زنده رخدادهای 
خبری در نقاط مختلف جهان توسط شبکه های تلویزیونی و پدیده 
را  مختلف  کشورهای  در  المللی  بین  مطبوعات  همزمان  بازنشر 
اضافه کرد، رخدادهایی که بر تسریع رویدادهای مرتبط با جهانی 
شدن و افزایش آگاهی عمومی از وضعیت دیگر کشورها و در نتیجه 
فرآهم شدن امکان قیاس وضعیت کشور-به ویژه دولت- خود با 
کشورهای پیشرفته و در حال توسعه افزود. نکته ای که می توان از 
آن به عنوان یکی از مهمترین اثرات و مابه ازاء های ابعاد معنایی 

و ذهنی جهانی شدن اشاره کرد.
دوم اینکه داستان کشورهای شرق و جنوب آسیا از زمانی آغاز شد 
به  اقدام  تغییر وضع موجود کشور خود  برای  فوق  که کشورهای 
جذب سرمایه گذاری های تولیدی کشورهای اروپایی و امریکایی 
کردند. از چه طریقی؟ به واسطه کاهش بوروکراسی اداری، ایجاد 
بسته  ارائه  خارجی،  گذاران  سرمایه  حضور  برای  دولتی  تضامین 
های تشویقی و حمایتی چه در قالب مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
و چه به صورت موردی به طرح های سرمایه گذاری تولیدی که 
در آن تولید یک محصول کشور دیگر به کشور مزبور منتقل می 
گردید و در نهایت اعطای مجوز فعالیت شبکه های بانکی، بیمه 
ای و سرمایه ای که وجوه تضمین سرمایه گذاری در عرصه بین 
المللی تعریف می شد؛ تسهیلات و خدماتی که قطعات این طرح 

را تشکیل می داد.
جمهوری خلق چین در دوران دنگ شیائوپنگ سودای چنین تغییر 
وضعیتی را براساس موقعیت های پیش روی کشور خود که ناشی 
از نیازهای توسعه ای، جمعیت زیاد، چالش های رقابتی ایدئولوژیک 
با جمهوری سوسیالیستی شوروی و رقابت های استراتژیک منطقه 

ای با کشور هند بود را در سر می پروراند.
در نتیجه سیاست اقتصادی درهای باز را زمانی اجرایی کرد که چین 
جزو کشورهای بلوک شرق قلمداد می شد. براساس این راهبردها، 
به جریان سرمایه ای  نگاه مثبت  تغییر  اداری،  بورکراسی  کاهش 
غرب و فرهنگ تولیدی، کار و اشتغال آن، ارائه طرح های حمایتی 
کشور  در  غرب  تولیدی  واحدهای  مالکیت  از  حمایت  تشویقی،  و 
اقتصادی تخصصی  آزاد و ویژه  خود و در نهایت تأسیس مناطق 
در شهرهای ساحلی و نزدیک به ساحل چین در دستور کار قرار 
آسیای جنوب  تمامی کشورهای  در  الگو  این  اینکه  گرفت. طرفه 
شرقی و هندوستان پیگیری شد، وجه اشتراک تمامی این سیاست 
ها جذب تکنولوژی، سرمایه، دانش، ارتقاء دانش فنی کارگران بومی 
و توسعه همکاری های درون و فرامنطقه ای در شرق و جنوب آسیا 
با غرب به طور اعم بود. نکته جالب توجه اینکه در این فرآیند نمونه 
منطقه  بسط همکاری های  و  قبض  منظور  به  نهادسازی  اعلای 
ای فی مابین و تشکیل بلوک اقتصادی واحد از سوی کشورهای 
این حوزه جغرافیایی را می توان در تشکیل سازمان انجمن ملل 
 Association of( آسیای جنوب شرقی یا همان آ. سه. آن
Southeast Asian Nations(، مشاهده کرد؛ نهادی که 
اقدام به رژیم سازی نوع همکاری ها، کاهش بوروکراسی، انعقاد 
قراردادهای تجارت ترجیحی و … در چارچوب تشکیل یک بلوک 

واحد و همگرای اقتصادی را فرآهم نمود.
با نخست وزیری ماهاتیر محمد و  این دوران همزمان  در مالزی 
اجرای سیاست های توسعه ای وی بود، رقیب منطقه ای این کشور 
جهان  مسلمان  کشور  ترین  پرجمعیت  و  بزرگترین  مقطع  این  در 
بود،  اندونزی و در دوره ریاست جمهوری ژنرال سوهارتو  اسلام، 
البته در تایلند، سنگاپور، میانمار و کره جنوبی نیز چنین راهبردهایی 
از سوی دولتمردان و نظام حاکم پیگیری شد. در هندوستان این 
عصر مقارن با نخست وزیری خانواده گاندی بود که فقر بیش از 
حد و نیاز به توسعه در کنار رقابت های منطقه ای و استراتژیکی 
که چینی ها و هندی ها در حوزه تبت و بازارهای آسیایی با یکدیگر 
داشتند، تلاش به منظور جلب سرمایه و طرح های سرمایه گذاری 
تولیدی اروپایی و امریکایی از سوی این کشور را در اولویت قرار 

داد.
موضوعی که باعث شد در سطح جهانی به کشورهای حوزه جنوب 
در  آسیایی  ببرهای  لقب  ژاپن(  و  جنوبی  آسیا)کره  شرق  و  شرق 
عرصه اقتصاد بین المللی داده شود. تحلیلگران چنین معنایی را از 
عملکرد کشورهای مزبور تصویر سازی کردند و در ادامه به چین 
لقب اژدهای زرد و در آخرین اظهار نظرها نیز هندوستان به غول 

اقتصادی آینده جهان تعبیر شد.
حال سئوال این است که این مسائل چه ارتباطی با اوضاع اقتصادی 
کشورمان و به طور مشخص مناطق آزاد دارند؟ براساس الگوی از 
پیش تبیین شده دراین یادداشت، یکی از سازوکارهای اعمال شده 
از سوی کشورهای مورد بحث، استفاده از ظرفیت های مناطق آزاد 
دیگر  از سوی  بود.  تولیدی  های  گذاری  سرمایه  در جهت جذب 
قرن  در  که  بیستم  قرن  پایانی  دهه  دو  آزاد طی  مناطق  عملکرد 
کنونی نیز در قالب مناطق آزاد موفقی چون شن زن در چین و دبی 
در امارات متحده عربی متبلور شد. این واقعیت قابل توجه است که 
مناطق آزاد یکی از بهترین و مطمئن ترین راهکارهای همکاریهای 
به  منطقه ای، منطقه گرایی و چند جانبه گرایی در سطح جهان 
منظور تولید بلوک های منطقه ای در مواجه با کشورهای توسعه 
یافته یا رقبای منطقه ای و فرامنطقه ای قلمداد می شود. اولین 
همجوار  کشور  چند  در  محصول  یک  تولید  سیاست،  این  برآیند 
منافع  ایجاد  آن  بود، دومین  آزاد  مناطق  بر ظرفیت های  تکیه  با 
به صورت مشترک  نهایی  تولید یک محصول  از  ناشی  اقتصادی 
ارزیابی می شود و در نهایت کشورها امیدوار بوده و هستند که از 
قبلِ چنین استراتژی ای در نهادهای جهان)سازمان ملل، سازمان 
جهانی تجارت، صندوق بین المللی پول و …( برای خود یارگیری 
کرده و رأی کشورهای عضو بلوک را همراه خود داشته باشند. در 
از  الگوی حدود پنجاه سال اخیر خود یکی  آزاد در  نتیجه مناطق 
نمادها و عناصر اصلی تشکیل دهنده روند جهانی شدن محسوب 

می شوند.
مناطقی که در راستای راهبردهای بازسازی و توسعه ای برآمده از 
دوران جنگ تحمیلی در قالب نسل اول مناطق آزاد در جنوب کشور 
تحقق یافت. گرچه الگوی ایجاد مناطق آزاد ایران به دلایل ذاتی 
و ساختاری و فرامتنی ناشی از فشارهای خارج از حوزه مدیریت و 
عملکرد مناطق آزاد کشور برخلاف نمونه های مألوف پذیرفته شده 
فهم  اعجازات  از  خود  اشتباه  این  و هست!؟)استمرار  بوده  جهانی 
اقتصاد سیاسی در کشورمان است( خروجی این رویکرد باعث شد 
مناطق مزبور به کاریکاتوری از الگوهای موفق بین المللی تبدیل 
شوند. اما به دلیل ظرفیت های قانونی مناسب، موقعیت استراتژیک 
جغرافیایی هریک از مناطق و بهره مندی از نیروی انسانی جوان و 
تحصیل کرده و در نهایت شرایط فعلی کشور که درگیر شدیدترین 

عزیز  ایران  علیه  ترامپ  امریکای  شده  المللی  بین  های  تحریم 
است، ما را به این مسیر رهنمون می کند که باید فهم، استراتژی و 

کارکردهای مورد انتظار از مناطق آزاد ایران را تغییر داد.
بیان اهمیت مسئله:

توسط  اختصاصی  یا  تخصصی  صنعتی  های  شهرک  ایجاد  طرح 
سرمایه گذاران خارجی)دیگر کشورها(، شرکت های بین المللی یا 
براساس توافق میان دو کشور خاص از دیرباز در روابط اقتصادی 
بین المللی مسبوق به سابقه بوده است. در دوران جدید که دوره 
جهانی شدن همه امور نامیده می شود، می توان با بهره گیری از 
ظرفیت های تکنولوژیک و سرمایه گذاری کشورهای هندوستان، 
ترکیه، روسیه و چین نسبت به رونق تولید در مناطق آزاد ایران و 

ارتقاء توان صادراتی کشور گام موثری برداشت.
در چنین شهرک هایی، کشور میزبان با ارائه زمین بدون اخذ هزینه 
مجوز  و  برداری  بهره  پروانه  از طریق  مالکیت،  سند  ارائه  عدم  و 
فعالیت طولانی مدت، ارائه معافیت های مالیاتی و عوارض مختلف 
اولیه  های  هزینه  کاهش  زمینه  حمایتی،  تسهیلات  سایر  بهمراه 
ایجاد یک واحد تولیدی را فرآهم نموده ودر عین حال به دلیل عدم 
گذار  قبال سرمایه  در  ملی  زمینه حفظ شأنیت  مالکیت  ارائه سند 

خارجی نیز حفظ می شود.
و  الذکر  فوق  با کشورهای  رابطه کشورمان  نوع  به  توجه  با  حال 
برای حفظ روابط  ابراز علاقه طرف هندی، چینی، ترک و روس 
اقتصادی فی مابین که نمونه های آن را می توان در بندر چابهار 
با همکاری  و تلاش به منظور فعال سازی کریدور شمال جنوب 
روسیه، توسعه روابط دو جانبه با هر یک از کشورهای پیشنهادی 
و  علاقه  این  از  است  بایسته  نتیجه  در  کرد،  مشاهده  طرح  این 
ظرفیت در عرصه اقتصاد ملی و ایجاد شکاف در حلقه های تحریم 
امریکا علیه کشورمان، استفاده کرد. چراکه در راستای بهره گیری 
از تجربه چابهار که دولت فعلی امریکا، این بندر فوق استراتژیک 
اقیانوسی ایران را از چارچوب تحریم های خود معاف کرد، باید این 
موضوع را در سایر حوزه های روابط خارجی اقتصادی کشور تعمیم 

داده و بهره برد.
بندر چهار  به تحریم  قادر  امریکا  باعث شد دولت  آنچه  بی شک 
کردن  عملیاتی  در  کشورمان  ملی  عزم  نباشد  عزیز  ایران  بهاری 
تئوریهای وابستگی متقابل روابط المللی از طریق پیوند زدن منافع 
کشورهای افغانستان و هندوستان به منافع ایران بود. این مهم از 
زیبا  بندر  این  از  برداری  بهره  همکاری  نامه  تفاهم  انعقاد  طریق 
توسط روسای جمهور ایران، هند و افغانستان در سال 96 محقق 
شد. از سوی دیگر قرارداد همکاری بهره برداری هندوستان از بندر 

چابهار نیز میان دو کشور منعقد و در حال اجرا می باشد.
دلیل اهمیت طرح پیشنهادی؟

به دلیل تحریم های همه جانبه امریکا علیه ایران و محدود شدن 
و  اقتصادی  های  ظرفیت  از  استفاده  لزوم  ما،  تجاری  شرکای 
سرمایه گذاری کشورهای چین، روسیه، ترکیه و هندوستان اهمیت 
مضاعفی پیدا می کند. طرفه اینکه اهمیت توجه به شرق و تغییر 
نگاه راهبردی ایران در روابط تجاری خود از غرب غیر قابل اعتماد 
و وابسته به نوسانات سیاست های امریکا، به شرق در حال رشد 
را در سخنرانی ها و هشدارهای مقام معظم رهبری نیز می توان 

مشاهده کرد.
از سوی دیگر اگر قرن نوزدهم در روابط بین الملل و در همه حوزه 
برتری  و  قرن حاکمیت  را   … و  علمی  اقتصادی،  های سیاسی، 
کشورهای اروپایی قلمداد کنیم که نماد آن را می توان در گستره 
مستعمرات و دوران استعمارگری دولت های این قاره مشاهده کرد؛ 
و قرن بیستم را قرن امریکا بدانیم، قرنی که در آن ایالات متحده 
از دو جنگ جهانی عبور کرده و در عین حال  با کمترین آسیب 
فروپاشی  رقابت های دوران جهان دو قطبی، شاهد  در چارچوب 
اتحاد جماهیر شوروی و بلوک شرق بود و در پی آن خود را قدرت 
برتر جهان و جهان دوره لیبرالیسم و جهان تک قطبی، تفسیر به 
رأی نمود. نکته قابل توجه اینکه رفتارهای امریکا علیه جمهوری 
اسلامی از طریق تعمیم قوانین داخلی کشور خود به روابط میان 
دیگر دولتها و شرکت های بین المللی غیر امریکایی را می توان در 
چارچوب همین انگاره و هویت خودانگاشت امریکایی ارزیابی کرد. 
اما بی تردید قرن بیست و یکم قرن آسیا است و این مهم را می 
توان در قدرت رو به تزاید کشورهای چین و هند در عرصه های 
مختلف صنعتی و تکنولوژی، و روسیه و ایران در قالب تلاش برای 
شکستن هژمونی امریکا و شکست جهان تک قطبی مشاهده نمود.

در نتیجه باید تصریح کرد؛ چرخش شرکای تجاری ایران از غرب 
را  آن  ایران  استراتژیک  روابط  عرصه  در  که  شرق)همانگونه  به 
آینده  و  پژوهی  آینده  راستای  در  گامی  باید  را  کند(  پیگیری می 
جد  به  و  کرده  قلمداد  کشور  مدت  بلند  های  استراتژی  و  نگری 

پیگیری و عملیاتی نمود.
تأمین منافع کلان  این طرح در زمینه  سومین نکته حائز اهمیت 
توازن  حفظ  منظور  به  آن  براساس  که  است  کشور  ملی  اقتصاد 
دیگر  از  وارداتی  و  تولیدی  محصولات  قبال  در  داخلی  بازارهای 
اقتصادی  و  تجاری  شرکای  به  بخشی  تنوع  و  تعدد  کشورها، 
کشور در فضای تجاری کشورمان الزامی ارزیابی می شود، چراکه 
براساس حکم عقل نباید تمامی تخم مرغ های موجود را در سبد 

یک یا دو کشور خاص متمرکز نمود.

چهارمین نکته قابل توجه در تبیین اهمیت جذب سرمایه گذاری 
باید  را  ایران  در  ترکیه  و  روسیه  چین،  هندوستان،  تولیدی  های 
در وجود ظرفیت های مشترک فرهنگ ایرانی با کشورهای فوق 
فرهنگ  در  اشتراکات  گسترش  و  ایجاد  زمینه  که  نمود  عنوان 
تجاری و تولیدی را فرآهم و مسیر را برای درک نزدیک از الزامات 
و راه کارهای تولید و صادرات به صورت مشترک هموار می کند. 
این مهم را در ارتباط با روسیه در زمینه همگرایی های استراتژیک 
توان  می  امریکا  گرایی  جانبه  علیه یک  جبهه سیاسی  تشکیل  و 

پیگیری کرد.
چگونگی اجرای طرح پیشنهادی:

با انعقاد تفاهم نامه ای میان روسای جمهور یا معاونین اول یا دبیر 
شورایعالی مناطق آزاد ایران و مدیران عامل این مناطق و طرف 
مقابل از کشورهای پیشنهاد شده)بخش دولتی(، زمین در مناطق 
آزاد کشور به منظور احداث شهرک صنعتی توسط سرمایه گذاران 
از  یک  هر  اقتصادی  فعالین  به  فوق  کشورهای  های  شرکت  و 
کشورهای صدرالاشاره معرفی و دبیرخانه نیز در چارچوب الزامات 
تأیید کرده و زمین در  آزاد  طرح های سرمایه گذاری هر منطقه 
قبال طرح سرمایه گذاری تأیید شده، واگذار می شود. نکته حائز 
شود  نمی  واگذار  ها  شرکت  این  به  زمین  مالکیت  اینکه  اهمیت 
بلکه اراضی در قالب اجاره طولانی مدت تحت عنوان طرح سرمایه 
گذاری هندی، روس، ترک و چینی در چارچوب طرح های مصوب 

واگذار می گردد.
در راستای موفقیت حداکثری و تداوم طولانی مدت این تفاهم نامه 
می توان با بررسی صادرات کشورهای فوق و کالاهای مورد نیاز 
کشورهای همسایه ایران، اولویت ها و مزیت های صادراتی آنها به 
کشورهای منطقه و بازارهای نزدیک به ایران را به صورت آماری، 
مستند و در یک دوره زمانی استخراج نمود. به طور مثال با بررسی 
به عراق زمینه  یا چین  بیشترین محصولات صادراتی کشور هند 
جذب شرکت های تولید کننده آن محصولات در مناطق آزاد اروند 

و ماکو در ایران را فرآهم آورد.
مطرح  کشورهای  تولیدی  های  شرکت  فعالیت  با  دیگر  سوی  از 
نیروی  از  گیری  بهره  الزامات  گرفتن  نظر  در  طریق  از  و  شده، 
تولیدی،  خارجی  گذاری  سرمایه  پروژه  هر  در  ایرانی  متخصص 
سازوکار لازم برای ارتقاء دانش فنی نیروی کار کشورمان نیز پدید 

می آید.
پیشنهادی،  طرح  چارچوب  در  روابط  بیشتر  چه  هر  تعمیق  برای 
راهگشا  تواند  برگزاری نشست ها و همایش های تخصصی می 
باشد تا فرهنگ اقتصادی و مدیریتی کشورهای فوق به ویژه در 
صنایع  حوزه  در  پیشرو  کشورهای  از  که  هند،  و  چین  با  ارتباط 
آموزه  یک  عنوان  به  باشند،  می  اطلاعات  فناوری  و  الکترونیک 

تجربی در ایران مورد بهره برداری قرار گیرد.
در مسیر اجرای این تفاهم نامه کدام یک از مناطق آزاد از اولویت 

و مزیت بیشتری برخوردار می باشد؟
حوزه  بازارهای  برای  صادرات  و  تولید  جهت  چابهار  آزاد  منطقه 
دریای عمان و شاخ افریقا، منطقه آزاد انزلی به منظور صادرات به 
کشورهای حاشیه دریای خزر و اتحادیه اقتصادی اوراسیا؛ منطقه 
سیاه،  دریای  و  قفقاز  کشورهای  بازار  در  حضور  برای  ارس  آزاد 
منطقه آزاد قشم و کیش جهت صادرات به بازارهای حوزه جنوبی 
بازار کشور ترکیه،  آزاد ماکو برای حضور در  خلیج فارس، منطقه 
سوریه، لبنان و شمال عراق و در نهایت منطقه آزاد اروند نیز جهت 

صادرات به کشورهای عراق و کویت پیشنهاد می شود.
امنیتی  چالش پیش روی!! حضور سرمایه گذاران خارجی چالشی 
برای کشور قلمداد می شود!؟ پاسخ! محدودیت اراضی مناطق آزاد 
و دور بودن از قطب های جمعیتی و تولیدی کشور)تهران، اصفهان، 
فعالین  این  کنترل  امکان  کنار  در  شیراز(  و  کرج  قزوین،  مشهد، 
تأیید  مورد  در شهرک های صنعتی محصور  تولیدی  و  اقتصادی 
گمرک و سایر نهادهای نظارتی و امنیتی، ضریب امنیتی این طرح 

را مضاعف می کند.
امریکا  قبال سیاست های تحریمی  در  امنیت ملی  در  آن  باخورد 

چگونه ارزیابی می شود؟
تجربه چابهار گواه محکمی است که می توان با گره زدن منافع 
منافع کشورمان گام محکمی در  با  اقتصادی کشورهای همسایه 
برداشت.  امریکایی  های  تحریم  شمول  حوزه  و  اثرات  تضعیف 
مورد  نیز  مقاومتی  اقتصاد  ابلاغی  در سیاست های  که  موضوعی 
و  گذار  سرمایه  حضور  با  دیگر  سوی  از  است.  گرفته  قرار  تأکید 
نیروهای فنی متخصص و اداری هندی، چینی، روس، و ترک در 
شهرک های صنعتی مزبور از ضریب تهاجم امریکا علیه کشورمان 
کاست! چراکه در این مناطق نیروی انسانی و سرمایه کشورهای 
دیگری نیز موجود بوده و حمایت دولت های مبدأ از جان و مال 
با  ایران در تقابل  سرمایه گذاران خود برگ برنده مضاعفی برای 

امریکا می باشد.
نتیجه گیری

سیاسی  اقتصاد  سپهر  در  آزاد  مناطق  فعالیت  از  سال   2۵ ظرف 
ایران، برخلاف الگوی جهانی، ابتدا یک نقطه جغرافیایی محروم از 
امکانات و زیرساخت های اولیه، به عنوان منطقه آزاد اعلام شد، 
سپس بدون ریالی هزینه کرد از بودجه عمومی، سازمان های عامل 
زیرساخت  ایجاد  جهت  مالی  منابع  تأمین  به  موظف  آزاد  مناطق 
های ضروری هر گونه فعالیت اقتصادی شدند، در حالیکه در سطح 

جهان، این وظیفه دولت بوده و می باشد.
آزاد  مناطق  مدیران  شد؟  چه  ذهنی  های  کژتابی  این  خروجی 
پیمانکار  به عنوان یک  بودند که  زیرساختی  پروژه های  مجریان 
و  مجبور  مزبور،  پروژه  احداث  دوره  در  دولت،  با  داد  قرار  طرف 
موظف به جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی بودند!! حال به نظر 
سرمایه  خیر!  که  البته  است؟ صد  پذیر  امکان  چیزی  چنین  شما! 
گذارانی که در مناطق آزاد حضور پیدا می کنند علاوه بر جذابیت 
های ناشی از مزایا و معافیت های قانونی، با این پیش فرض وارد 
هر منطقه می شوند که تمامی زیرساخت ها و امکانات لازم برای 
شده  مهیا  جغرافیایی  محدوده  آن  در  تولیدی  و  اقتصادی  فعالیت 
باشد. طرفه اینکه در این میان و در مسیر اجرای مزایا و معافیت 
تولیدی،  و  اقتصادی  های  فعالیت  برای  آزاد  مناطق  قانونی  های 
تمامی نهادهای دولتی و غیر دولتی، برای اجرایی نشدن و ایجاد 
ممانعت در اعمال آن کمر همت بستند، تا هنوز بعد از ربع قرن-

همزمان با ایجاد مناطق آزاد کشورمان- به دبی، به چشم حسرت 
و تعجب نگاه کنیم.

آزمون  برگزاری  آگهی  انتشــار  به  واکنش 
کارآموزی وکالت توســط مرکز مشاوران 

قوه قضائیه



7

ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول مهر ۱398
 سال چهارم
 شماره 26

خبر وز ؛  وری بر داماش حاجی پور از ابتدا تا امر مر
ورزشکار  رفت و به داماش وارد عصر تازه ای از فوتبال رشت شد

زندان  برگشت

تیم فوتسال 
شهرداری رشت به 

دسته دوم سقوط کرد

اداره رییس  برکناری 
و جوانان رشت  ورزش 

کاوه قدسی رییس اداره ورزش و جوانان شهرستان به یکباره برکنار شد و منصور غفاری که به تازگی رییس اداره ورزش و جوانان شهرستان تالش شده بود به رشت فراخوانده شد تا جایگزین قدسی شود.
به گزارش سایت مرور، کاوه قدسی از شهریور ماه سال گذشته مسئولیت اداره ورزش و جوانان شهرستان رشت را برعهده داشت و در این مدت تلاش فراوانی کرد تا با تعامل با نمایندگان رشت، دوران 

مدیرتی خود را افزایش دهد ولی درحالیکه به تازگی تولد یکسالگی خود در اداره ورزش و جوانان رشت را جشن گرفته بود، از کار برکنار شد.
عنوان برکناری از این بابت بر این تغییر نهاده شد که مدیرکل ورزش و جوانان استان گیلان در طرفه العینی منصور غفاری را که هنوز حضورش در اداره ورزش و جوانان شهرستان تالش، به هشت ماه 

هم نرسیده را از غرب گیلان به مرکز استان فراخوانده تا جایگزین قدسی شود.
شنیده ها حاکی است، عدم مدیریت صحیح در حوزه مالی باعث برکناری کاوه قدسی شده است.

گفتنی است، مریم بخشی مدیرکل ورزش و جوانان استان گیلان قصد دارد بعد از آستانه اشرفیه  لاهیجان، تالش را صاحب سومین مدیر بانو در حوزه ورزش استان نماید.

اسماعیل حاجی پور با احیای داماش وارد عصر تازه ای از فوتبال رشت 
شد که البته این روزها در بن بستی خودساخته محصور شده است.

الطافی،  مهدی  که  تیم داری  از  انصراف  نامه  تسنیم،  گزارش  به 
مدیرعامل باشگاه داماش در بامداد پنجشنبه منتشر کرد علاوه بر آنکه 
مورد تعجب جامعه فوتبال قرار گرفت، بر عجایب پیرامونی این باشگاه 

پرطرفدار افزود.
برای دانستن دقیق آنچه که بر این باشگاه محبوب و دوست داشتنی 
می گذرد باید به گذشته بازگردیم و بهار سال ۱39۵ و روزهایی که با 
سقوط غم انگیز تیمی که زمانی غول های فوتبال ایران را زمین گیر 
می کرد در غربت و بی کسی به لیگ دسته دوم سقوط کرد و به جز 

هواداران وفادارش کک کسی هم نگزید را مرور کنیم.
از  ساله  سه  کوتاه  فاصله  در  که  تیم  این  مدیرعامل  امیرعابدینی، 
محبوب ترین مدیرعامل تاریخ فوتبال گیلان به منفورترین آنها تنزل 
درجه پیدا کرد، چند ماه پیش از سقوط، تیر آخر را بر قلب بی رمق 
داماش فرو برد و برای فرار از بدهی های انباشته این تیم، نام داماش 
گیلان را به »شهرباران« تغییر داد و سپس آن را به مجموعه آهن و 
فولاد لوشان، یکی از شرکت های اقماری مه آفرید امیرخسروی واگذار 

کرد.
پس از سقوط به دسته دوم هم بدون آنکه کسی مطلع شود و البته با 
رضایت هیئت فوتبال گیلان داماشی که به شهرباران تغییر نام پیدا 
کرده بود، برگه خروج از استان آن امضا شد و آن را به تهران منتقل 
کرد و سپس قطره قطره آب شد و به لیگ دسته سوم و زیرگروه و بعد 

برای همیشه از فوتبال ایران محو شد و رفت.
اما هواداران پرشور و وفادار داماش که نبودن تیم محبوب خود را بر 
نمی تابیدند، دست به دامان غیرتمندان شهر خود شدند تا سناریوی 
با  نهایت  در  و  ندهد  رخ  دوباره  رشت  شهرداری  استقلال  نابودی 
ریش سپیدی عزیز عبدالهی، رییس وقت شورای سیاستگذاری سپیدرود 
و همت و پیش قدمی اسماعیل حاجی پور، عضو شورای شهر رشت 
امتیاز تیم رهپویان رضوانشهر در لیگ دسته دوم از سیروس رجا به 

حاجی پور منتقل شد و نام آن به داماش گیلانیان تغییر کرد.
حاجی پور سال نخست داماش را با سرمایه گذاری یک فرد آذربایجانی 
به نام »سامر رجب اف« راه اندازی کرد و با استخدام یک باکویی به 
نام »رامیز« و جذب بیش از 2۰ بازیکن یک تیم صفر کیلومتر بدون 
امکانات را دوباره به یک باشگاه حرفه ای تبدیل کرد تا در لیگ دسته 

دو حضور پیدا کند.
اما در ادامه با اختلافات مالی که بین دو شریک تجاری پیش آمد و 
دلیل آن هرگز مشخص نشد، سامر و رامیز از این باشگاه جدا شدند و 
به جای آنها »هادی طباطبایی« هدایت این تیم را برعهده گرفت که 
البته از نظر فنی تغییری حاصل نشد و با وجود صعود داماش به مرحله 
دوم و ارائه بازی های ناامیدکننده در چند بازی آخر، عدم صعود این تیم 

به لیگ دسته یک مسجل شده بود.
در فصل دوم مالک داماش با آوردن »وحید رضایی« مربی که دو صعود 
در کارنامه او ثبت شده بود عزم خود را برای صعود جزم کرد اما باز هم 

از صعود ناکام ماند و در آخرین مسابقه در بوشهر اگر پنالتی سعید طالبی 
به گل تبدیل می شد داماش به پلی آف صعود می کرد و البته هرگز این 

اتفاق محقق نشد.
در سومین فصل تیم داری، حاجی پور با چالش های جدیدی روبه رو شد؛ 
از یک سو به دلیل حضور او در شورای شهر و کمک های مالی که 
به گفته علوی عضو شورای شهر رشت حدود 2 میلیارد تومان بوده، 
مشکل حقوقی برای مالک داماش به وجود آورد و از سوی دیگر صبر 
هواداران برای صعود به لیگ دسته یک لبریز شده بود که حاجی پور 
داماش را تا آستانه واگذاری پیش برد اما در گام آخر پشیمان شد و به 

تیم داری ادامه داد.
در نهایت داماش فصل را با »سیامک فراهانی« آغاز کرد و این بار به 
پلی آف صعود کرد که بازی برگشت برابر نیروی زمینی و آن اشتباهات 
کشنده داوری باز هم مانع صعود شد و در ادامه حواشی بازی فینال جام 
حذفی برابر پرسپولیس با بولد شدن داماش و مالک شجاع آن که از 
حق و حقوق هواداران تیم خود دفاع می کرد، سبب شد تا فدراسیون 
برابر این تیم نرم شود و اجازه دهد برخلاف آیین نامه مصوب سازمان 

لیگ، داماش امتیاز کارون اروند را خریداری کند.
اما مشکلات از همین نقطه برای داماش فزونی گرفت؛ در وهله نخست 
مالک کارون از فروش تیم منصرف شد و داماشی ها وقت خود را برای 
خرید تیم دیگری صرف کردند که در این امر ناموفق بودند و در نهایت 
با پرداخت هزینه ای گزاف تر به همراه امتیاز لیگ دوی خود به »کارون 
اروند« در فاصله چند روز پیش از آغاز مسابقات مجوز شرکت در لیگ 

دسته یک را به دست بیاورند.
صرف زمان بسیار برای راضی کردن مالکان اروند از سوی حاجی پور 

سبب شد تا فرصت کافی برای پیدا کردن اسپانسر پیدا نکند و از سویی 
بلاتکلیفی کادرفنی در حضور یا عدم حضور در لیگ دسته یک بر روی 
جذب بازیکنان، آماده سازی پیش از فصل و تدارک مناسب داماش اثر 
منفی گذاشت تا این تیم با یک سردرگمی محض لیگ دسته یک را 

آغاز کند.
طولی نکشید که فاصله مبالغ قرارداد بازیکنان تازه وارد با قدیمی های 
تیم و عدم دریافتی در ابتدای فصل که به همراه لجستیک ضعیف 
داماش در سفر به بابل و کرج همراه شد زمزمه نارضایتی را در بین 
بازیکنان به اعتراض رسمی و اعتصاب تبدیل کرد و در نهایت هفته 
گذشته جلسات تمرین داماش به دلیل اعتصاب بازیکنان برگزار نشد تا 
مهدی الطافی مدیرعامل داماش نامه واگذاری این تیم را به اداره ورزش 

و جوانان ارسال کند.
اما همین نامه منتشر شده نه تنها تا این لحظه گرهی از مشکلات 
داماش باز نکرد که به همراه خود نکات مبهم بسیاری را به ارمغان 

آورده است که در زیر به آن اشاره خواهیم کرد:
۱- پس از اخطار نهادهای نظارتی به حاجی پور مبنی بر اینکه نمی تواند 
همزمان عضو شورای شهر و مالک داماش باشد و از شهرداری کمک 
مالی دریافت کند در یک انتقال ظاهرا نمایشی مالکیت از حاجی پور به 
الطافی واگذار شد اما همچنان حاجی پور مالک این تیم است و در احکام 
محرومیت سازمان لیگ وی مالک خطاب می شود و الطافی هم فقط 

در زمان نگارش چنین نامه هایی امضای مدیرعاملی را ثبت می کند!
2- نه در این نامه و نه در هیچ جای دیگری هرگز گزارشی در مورد 
پرداخت رقم خرید امتیاز کارون اروند که گفته می شود از سوی نوبخت، 
رئیس سازمان برنامه و بودجه پرداخت شده ارائه نشده است و این عدم 

شفاف سازی مالی در تمام سه سال و نیم اخیر در داماش وجود داشته 
و این درحالی است که وقتی یک تیم خصوصی از کمک های دولتی 
استفاده می کند حق هواداران و اصحاب رسانه است که بدانند چه مقدار 

و در چه مواردی این بودجه ها هزینه شده است.
3- در مورد مشابه در باشگاه سپیدرود یک مورد کمک 2 میلیارد تومانی 
نوبخت به این تیم پس از صعود به لیگ برتر بارها از سوی مدیریت 
تقریبی  به صورت  پول  این  موارد هزینه  و  اعلام  باشگاه  این  وقت 
اعلام شد و این عدم شفاف سازی در ارتباط با کمک 2 میلیارد تومانی 
شهرداری در طی 3 سال گذشته )بر مبنای اعلام امیرحسین علوی 
عضو شورای شهر رشت( و کمک های دولت هرگز به صورت رسمی از 

سوی مسئولان این تیم مورد تایید و اعلام قرار نگرفت.
4- هر چقدر حاجی پور با حضور خود موجب زنده شدن داماش در بعد 
معنوی شد، اما هرگز مجموعه اش در بخش فنی نتوانست موفقیتی را 
رقم بزند و این تیم موفق نشد در سه سال پی در پی از لیگ دسته دوم 
به دسته یک صعود کند و این در حالی است که همانطور که در بالا 
اشاره شد داماش از کمک های مالی شهرداری و دولت نیز در این راه 
بهره گرفت و در شرایط مشابه، سپیدرود، دیگر تیم رشتی در لیگ دسته 
دوم با کمتر از 2۰۰ میلیون تومان کمک از شهرداری توانست به لیگ 

دسته یک صعود کند.
۵- مالک داماش به خوبی می دانست که شرکت در لیگ دسته یک 
هزینه های مالی بسیاری نسبت به دسته دوم هم در بخش قرارداد 
بازیکنان و هم در بخش پشتیبانی در بر خواهد داشت و اگر این منابع 
آماده نبود چه اصراری وجود داشت که با تحمیل هزینه سنگین برای 
خرید سهمیه در لیگی شرکت کند که از هفته نخست نارضایتی اعضای 
تیم آن را به دلیل کمبود امکانات به همراه داشته باشد و در هفته ششم 

کار به واگذاری بکشد.
6- در نامه مدیریت داماش به اداره ورزش و جوانان هیچ اشاره ای به 
نوع واگذاری نشده است و به صراحت گفته نشده که آیا مالک داماش 
برای واگذاری امتیاز لیگ یکی خواهان دریافت پول است یا خیر و اگر 
پاسخ مثبت است بلافاصله این پرسش به ذهن می آید که مگر خرید 
سهمیه با کمک چند میلیاردی نوبخت انجام نشده و چرا باید سودش به 

جای فوتبال رشت نصیب فقط یک نفر شود؟
تعداد این پرسش ها می توانست چند رقمی شود و از سرنوشت مبهم 
قرارداد مالی با رجب اف تا رایزنی برای فروش امتیاز لیگ یکی داماش 
در همان روزهای ابتدایی تابستان امسال و فروش چند صد میلیون 
تومانی چند بازیکن در روز نخست لیگ امسال را در بر می گیرد اما از 
آنجایی که این باشگاه پرهوادار روزهای بحرانی را می گذراند همین جا 

گزارش را به پایان می رسانیم.
بر کسی پوشیده نیست که حضور حاجی پور در فوتبال رشت موجب 
اتفاقات مثبتی شده که اوج آن در احقاق حق فینال جام حذفی نمایان 
شد اما اشتباهات مدیریتی که همراه با خودمحوری در تصمیم گیری 
بوده سبب شد تا حاصل این زحمات غیرقابل کتمان به مرحله ای برسد 
که مالک داماش در بن بستی که خود دیوار آن را کشیده محصور شود.

چندی پیش بود که سرپرست هیات کاراته استان گیلان در بیانیه ای 
که در کانال رسمی این هیات منتشر شده بود، دست به افشاگری 
های عجیبی زد، افشاگریی که یقیناً علاوه بر هیات کاراته استان 

گیلان، خبر از آلوده بودن دامن سایر هیات های رزمی نیز می دهد.
به گزارش مرور، آریامن قویدل، که پس از کش و قوس های فراوان 
هیات کاراته گیلان، کمتر از سه ماه است مسئولیت سرپرستی این 
هیئت را پذیرفته است، به تازگی دریافت؛ در زمان مسئولیت وی در 
کمیته های مختلف هیئت از جمله داوری و هیات رییسه، چه سوء 

استفاده هایی از جایگاه وی شده است.
بدون  در گیلان،  رزمی  رشته های  و گستردگی  ریشه  به  توجه  با 
این دان فروشی ها همانطور که سرپرست  باید متذکر شد  تعارف 
هیات های  سایر  در  است  کرده  اعتراف  آن  به  استان  کاراته  هیات 
برخی  که  چرا  می رود،  آن  دادن  رخ  احتمال  نیز  استان  رزمی 
پیشکسوتان رزمی گیلان نیز در این هشتگ عضو شده و کمربند 

خود را باز کرده و سفید بستند.
قویدل که میزان این تخلفات را غیر قابل وصف دید در بیانیه ای 
اینگونه دست به افشاگری می زند؛ » متاسفانه در گذشته خواسته 
یا ناخواسته، صدور انواع احکام درجات کمربند و حتی صدور برخی 
مسئولیت ها بدون رعایت مقررات و آیین نامه های ورزشی و حتی پاره 
ای از مواقع تخطی از قانون صورت گرفته است؛ تخلف و جعل امضا 
و سوء استفاده از جایگاه حقوقی و فروش احکام به صورت غیرقانونی 
و پخش احکام در زمان تصدی اینجانب با امضایی دیگر نیز از جمله 

معضلات هیات کاراته استان بوده است«.
هشتک نه به دان های اهدایی

اگرچه دایره انتقادات قویدل در این بیانیه وسیع بود اما نکته مهمی که 
به آن اشاره کرد و نباید مغفول واقع شود؛ صدور انواع و اقسام احکام 

و دان بدون ضابطه بوده است.
موضوعی که یقیناً علاوه بر هیات کاراته، سایر هیات های رزمی نیز 
با آن درگیر هستند چراکه چندی پیش بود که برخی از پیشکسوتان 
و بزرگان رشته های مختلف رزمی از جمله جودو، کونگ فو، تکواندو 
و ووشو در اعتراض به این دان فروشی ها کمربند خود را باز کرده و 

کمربند سفید بسته اند.

این موضوع حتی به فضای مجازی نیز کشیده شده است و هشتکی 
به نام » نه به دان های اهدایی بی ضابطه « راه اندازی شده است.

البته با توجه به ریشه و گستردگی رشته های رزمی در گیلان، بدون 
این دان فروشی ها همانطور که سرپرست  باید متذکر شد  تعارف 
هیات های  سایر  در  است  کرده  اعتراف  آن  به  استان  کاراته  هیات 
برخی  که  چرا  می رود،  آن  دادن  رخ  احتمال  نیز  استان  رزمی 
پیشکسوتان رزمی گیلان نیز در این هشتگ عضو شده و کمربند 

خود را باز کرده و سفید بستند.

اگرچه قویدل قول پیگیری های حقوقی سوء استفاده از این موضوع 
را به جامعه کاراته داده است اما این مهم ممکن است تنها مسیر سوء 
استفاده های احتمالی در آینده را ببندد و سوء استفاده های انجام شده 

در گذشته در کام جاعلان، شیرین باقی بماند.
جرقه ای برای مبارزه با تخلف

شنیده ها حتی حاکی از ان است که در یکی دیگر از هیات های 
رزمی گیلان نیز این دان فروشی ریشه گسترده ای دارد تا جاییکه 
رییس این هیات در رشت مجبور شد در نامه ای به رییس فدراسیون 
مربوطه از اهدای دان های جهشی به افراد خاص و حتی ساکن در 
خارج از کشور گله کند و خواستار بررسی بیشتر رییس فدراسیون در 

این زمینه شد.
استان صاحب  در  اقوامش  از  یکی  وقتی  تابعیتی  دو  فردی  ظاهرا 
جایگاه مهمی می شود مجدداً به وطن باز می گردد و با لابی و رانت، 
هم نایب رییس آقایان می شود تا در کشور دوم خود پز نیابت ریاست 
این رشته در یک ایالت را بدهد و هم خود را صاحب بالاترین درجه 
و کمربند آن رشته رزمی می کند. ناگفته نماند وی با حمایت اقوامش 
کمک مالی فراوانی را به آن هیات گسیل داشته است که متاسفانه در 

خرج کرد آن هم سوالات بیشماری مطرح است.
اگر چه با تأخیر، اما مبارزه با دان فروشی در گیلان آغاز شده است، 
این مهم جرقه ای بود که قویدل به صدا درآورد و امیدواریم، نه فقط 
مسوولین ورزشی گیلان بلکه مسئولین قضایی و سیاسی استان نیز 
به به گوش و به هوش باشند تا جلوی این دام پیش روی ورزشکاران 

رشته های رزمی یعنی دان فروشی گرفته شود.
منبع : مرور

کاراته  جهانی  لیگ  فینال  دیدار  در  کشورمان  کیلوگرم   ۵۰ منفی  وزن  گیلانی  کاراته کار 
 مسکو 2۰۱9 به مصاف رقیب آلمانی رفت و با پیروزی مقابل وی به نشان طلا دست یافت.

 2۰۱9 سال  در  وان  کاراته  برتر  لیگ  مرحله  ششمین  فینال  و  رده بندی  رقابت های 
منفی  وزن  ملی پوش  بهمنیار  سارا  و  شد  آغاز  )یکشنبه(  روز  مسکو  میزبانی  به 
رفت. آلمان  از  هوبریخ  سارا  مصاف  به  فینال  دیدار  در  کشورمان  کیلوگرم   ۵۰ 

کند،  پیدا  راه  کیلوگرم   ۵۰ وزن  فینال  دیدار  به  شد  موفق  پیاپی  پیروزی  پنج  با  بهمنیار 

داد،  را شکست  مجارستان  از  کلمنت  کارمن  بر صفر  نتیجه شش  با  گام  نخستین  در  وی 
با  بهمنیار  برداشت،  رو  پیش  از  بر صفر  دو  نتیجه  با  را  الجزایر  از  ایمان طالب  دوم  دور  در 
دیدار  چهارمین  و  رسیده  برتری  به  هنگ کنگ  از  تانگ  تینگ  یی  مقابل  نتیجه  همین 
گذاشت. سر  پشت  یک  بر  سه  برتری  با  را  اسپانیا  از  گومز  مورالس  نادیا  مقابل   خود 

چین  از  لی  ران  ران  مقابل  فینال  دیدار  به  صعود  برای  آسیا  کاراته  گیلانی  نابغه 
بر  سه  تساوی  از  پس  نفس گیر  و  سخت  دیداری  در  و  رفت  تاتامی  روی  به 

شد. فینال  راهی  و  دست یافت  پیروزی  به  سنشو  قانون  با  ران،  ران  مقابل   سه 
بهمنیار در دیدار فینال به مصاف سارا هوبریخ از آلمان رفت و با برتری یک بر صفر به نشان 
طلا دست یافت. سارا بهمنیار در آخرین رتبه بندی المپیکی پس از کسب مقام قهرمانی در لیگ 
جهانی توکیو 2۰۱9 با صعود پنج پله ای در رنکینگ المپیکی کاراته کاران در ماه سپتامبر روبه رو 

شده و در مکان نهم وزن المپیکی منفی ۵۵ کیلوگرم ایستاد.

»رضا محمدی اصل« که روزگاری نه چندان دور 
مدیرکل ورزش و جوانان استان گیلان بوده است بار 
دیگر به گیلان برگشت و به عنوان مدیرکل جدید 

امور زندان های استان گیلان مشغول بکار شد.
به گزارش خط اول، ظهر پنجشنبه گذشته با حضور 
جمعی از مسئولان قضایی و کشوری، »رضا محمدی 
اصل« به عنوان مدیرکل جدید امور زندان های استان 
گیلان معرفی شد. وی اخرین مدیرکل تربیت بدنی 
استان گیلان بوده است و بعد از وی این اداره کل، 
از سازمان تربیت بدنی به وزارت ورزش و جوانان 

تغییر پیدا کرد.
گفتنی است محمدی اصل پیش از این مدیرکل 
ورزش و جوانان استان های لرستان، و هرمزگان نیز 
بود و پیش از این ریاست زندان مرکزی شهرستان 
خرم آباد را بر عهده داشت. سید حمید حسینی پیش 

از وی مدیرکل امور زندان های استان گیلان بود.

 جلسه هیات رییسه سازمان لیگ فوتسال با حضور 
آرش جابری، محمد رضا غفاری، کریم  منصوری و 

حامد نجفی برگزار و مواردی تصویب شد
به گزارش سایت رسمی فدراسیون فوتبال، باتوجه 
به اینکه علی رغم همه همکاری ها و مساعدت 
های سازمان لیگ فوتسال و هیات فوتبال استان 
رشت  شهرداری  باشگاه  فوتسال  تیم  گیلان، 
نتوانست در مسابقات لیگ دسته اول فوتسال کشور 
بدین  کند.  شرکت   98-99 مسابقاتی  فصل  در 
 ۱۰/۰7/98 مورخه  جلسه  مصوبه  مطابق  منظور 
هیات رییسه سازمان لیگ فوتسال مقرر شد ضمن 
به  رشت  شهرداری  باشگاه  فوتسال  تیم  سقوط 
مسابقات لیگ دسته دوم فوتسال کشور در فصل 
دوم  گروه  های  بازی   ،  ۱4۰۰-۱399 مسابقاتی 
مسابقات لیگ دسته اول فوتسال کشور در فصل 
مسابقاتی 99-98 با حضور ده تیم برگزار و تیم های 
نهم و دهم جدول مسابقاتی به همراه تیم فوتسال 
شهرداری رشت سه تیم سقوط کننده این گروه به 
مسابقات لیگ دسته دوم فوتسال کشور در فصل 

آتی می باشند.
به گزارش گیل خبر، عدم حضور تیم شهرداری 
تمایل  عدم  دلیل  به  اول  دسته  لیگ  در  رشت 
شهرداری رشت مبنی بر تیمداری است. در حالی 
که سه تیم تحت عنوان شهرداری در این لیگ 
حضور دارند، شهرداری رشت به بهانه دستور وزارت 
کشور مبنی بر عدم تیمداری حرفه ای از حضور در 
مسابقات انصراف داده است تا سهمیه گیلان بعد از 
سالها حضور در فوتسال ایران به راحتی از بین برود. 
پیش از این تیم فوتسال بانوان شهرداری رشت هم 

از حضور در مسابقات لیگ برتر انصراف داده بود.

به گیلان بازگشــت محمدی اصل 

رئیســه با تصمیم هیات 
 سازمان لیگ فوتسال؛

دان کیلویی چند ؟
در رشته های رزمی آمده در خصوص فروش دان و حکم  ــایبه های پیش  پی ش در 

وسیه شد  ســارا بهمنیار قهرمان کاراته وان ر
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دوهفته نامه  اجتماعی . ورزشی

اعتماد  ایجاد  مسبب  دهیاران  و  شهرداران  مثبت  عملکرد   «
عمومی در شهروندان و ایجاد سرمایه اجتماعی است که ماحصل 
آن انسجام و وفاق اجتماعی و ایجاد امنیت اجتماعی می باشد و 
در گام آخر منجر به اکتساب امنیت ملی و رفاه اجتماعی می گردد 
ایران است. امروز هم  انقلاب شکوهمند اسلامی  از ثمرات  که 
شهرستان  در  عظیم  های  پروژه  از  برداری  بهره  شاهد  وقتی 
این  شهری  مدیریت  تلاش  با  است  واضح  پر  هستیم  لنگرود 
شهرستان محقق شده که یقینا رضایتمندی مردم را نیز به دنبال 

خواهد داشت. »
بخصوص  و  لنگرود  شهری  مدیریت  وصف  در  سخنان  این 
شهردار جوان آن را دکتر جمالی نژاد معاون عمرانی وزیر کشور و 
رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور بر زبان می راند 
و چه از این بهتر برای یک شهردار که بالاترین مقام مافوقش 

دست به چنین تمجیدهایی از عملکرد وی بزند.
به گزارش خط اول، سید مهدی رجایی زمانی خوشوقت تر می 
شود که نماینده شهرستان نیز دست به تمجید از عملکرد وی 
بزند و بگوید: مدیریت و درایت و تلاش مجموعه اعضای شورا 
باید  و  است  قابل تحسین  آبادانی شهر  در  لنگرود  و شهرداری 

خدمات شهردار را قدر دانست.
را در چندین  لنگرود رضایت خود  امام جمعه  و در جایی دیگر 
جمعه  نماز  های  خطبه  در  لنگرود  شهرداری  عملکرد  از  نوبت 

اعلام میکند.
و شورای شهر لنگرود که به این تعامل شهردار منتخب خود با 

مجموعه استانی و شهرستانی میبالند.
حال باید از سید مهدی رجایی که برادر شهید نیز هست، پرسید 
که چه کرده است تا نظر مثبت مردم و مسئولین را اینگونه به 
لنگرود در پاسخ به  سمت خویش کشانده است؛ شهردار جوان 
خبرنگار خط اول، در ابتدا از نگاه ویژه و تحسین برانگیز اعضای 
شورای اسلامی شهر لنگرود نسبت به مسائل فرهنگی- اجتماعی 
در کنار عمران شهری سخن گفت و از همدلی و همراهیشان با 

مجموعه شهرداری تقدیر و تشکر نمود.
گرو  در  را  شهرها  جانبه  همه  توسعه  در  موفقیت  سپس  وی 
های  بخش  و  شهری  حوزه  در  مدیران  با  مطلوب  همکاری 
با همکاری شهروندان و  امیدواری کرد  ابراز  و  دانست  مختلف 
شهرداری زمینه لازم برای داشتن شهری زیبا و توسعه یافته در 

شهر لنگرود بیش از پیش فراهم گردد.
شهردار لنگرود در ادامه، عمران و توسعه شهر را از برنامه های 
شهرداری  گفت:  و  دانست  شهری  مدیریت  راهبردی  و  اصلی 
اجرایی  اجرای طرح های  با  راستای عمران شهری  در  لنگرود 
و خدماتی در حوزه های مختلف در مسیر خدمتگزاری صادقانه 

و رفع دغدغه ها و مشکلات و نیز جذب سرمایه گذار در توسعه 
اقتصادی و فرهنگی حرکت می کند.

با اجرای  اخیر  افزود: مجموعه مدیریت شهری در یکسال  وی 
طرح های عمران شهری در قالب آسفالت ریزی- رفع مشکلات 
و معضلات ترافیکی- توسعه گردشگری و حمایت از ساخت و 
سازهای اصلی و توسعه برنامه های فرهنگی گام های موثری 

در رشد متوازن اقتصادی- فرهنگی و اجتماعی برداشته است.
سید مهدی رجایی با بیان اینکه از بدو ورود خود به شهرداری 
لنگرود برنامه هایی در قالب کوتاه مدت، میان مدت و دراز مدت 
باز  افزود: در نیمه اول سالجاری سه پروژه بزرگ  داشته است، 
لوله گذاری در  و  بازسازی محوطه پل خشتی  باغ ملی،  سازی 

قالب برنامه میان مدت به بهره برداری رسید.
نهضت اسفالت در لنگرود

شهردار لنگرود در ادامه سخنان خود با بیان اینکه آسفالت ریزی 
و بهسازی معابر شهری، حرکت در مسیر توزیع عادلانه امکانات 
بحث  در  های جدی  مقوله  از  یکی  گفت:  است،  در شهرستان 
آسفالت در سطح  اجرای نهضت  لنگرود  آبادانی شهر  و  عمران 
شهر بوده که بعنوان یکی از بزرگترین پروژه های شهرداری در 

سالهای اخیر بشمار می رود.
عدالت  تحقق  اساس  بر  را  شهر  مختلف  نقاط  در  آسفالت  وی 
اجتماعی در بین محلات عنوان نمود و گفت: سعی شده امکانات 
بین  در  عادلانه  بصورت  را  آسفالت  جمله  از  شهرنشینی  مهم 
روکش  به  توان  می  جمله  از  که  کرده  توزیع  مختلف  محلات 
آسفالت در مناطق لیلاشهر، چالکیاسر، کیاکلایه، بلوار حافظ، بلوار 
کشاورز، آنسرمحله، انزلی محله .راه پشته، کاسگر محله، خیابان 

2۰ متری شهید رجایی، سبزه میدان، خیابان شورا و طولازده با 
اعتبار بیش از ده میلیارد تومان اشاره کرد. بعضی از محلات بیش 
از 3۰ سال آسفالت نشده بودند و امیدواریم بعد از این نهضت 
آسفالت بتوانیم ادعا کنیم که شهری بدون مشکل آسفالت داریم.

سطح  در  گرفته  صورت  آسفالت  بالای  حجم  به  ادامه  در  وی 
شهر در سال 98 اشاره کرد و گفت: در سال جاری کار آسفالت 
شهر  معابر  سطح  از  مربع(  متر  ۱۵۰هزار  )معادل  هکتار  پانزده 
لنگرود با اعتبار ۱۰ میلیارد تومان به پایان رسیده است و همین 
مقدار آسفالت برای بازسازی سایر معابر فرسوده محلات شهر در 

ماههای آینده انجام خواهد شد.
هدایت ابهای سطحی

هدایت  های سطح شهر جهت  گذاری  لوله  به  لنگرود  شهردار 
آبهای سطحی اشاره کرد و مهمترین اقدامات شهرداری لنگرود 
را در زمینه لوله گذاری اینگونه برشمرد: فاز اول این پروژه در 
خیابان امام به مدت 4 ماه در ابتدای سال انجام شد. بلوار حافظ 
جنب میدان شهیدان آذر ارجمند - انتهای کوچه آتشکار - خیابان 
شهیدان سالکویه واقع در لیلاکوه - کیاکلایه - راه پشته - شهید 
رجایی به سمت 3۵ متری آزادگان و سبزه میدان از جمله نقاطی 
بودند که با این مشکل مواجه بودند و کار لوله گذاری آن به پایان 
رسید و بیش از 3۰ کیلومتر لایروبی شبکه های قدیمی فاضلاب 

و آب سطحی نیز تاکنون به پایان رسیده است .
وی اضافه کرد: بعد از اتمام این پروژه ها، باران سیل آسا را در 
شهر لنگرود شاهد بودیم و الحمداله در مکان هایی که پروژه اجرا 
شد جواب گرفتیم و مناطقی که مد نظر ما بود با اجرای این پروژه 

مشکل آبگرفتی آن حل شد.
های  آب  دفع  پروژه  دوم  فاز  شدن  اجرایی  از  رجایی  مهندس 
سطحی که کار مطالعاتی آن انجام شده است خبر داد و گفت: 
یکی از مکانهای درگیر با مسئله آبگرفتگی در روزهای بارانی، 
میدان امام حسن مجتبی)ع( است که به دلیل نداشتن خروجی 
مناسب برای هدایت آبهای سطحی دچار آبگرفتگی میشود که 
لوله گذاری این مسیر بطول یک کیلومتر از میدان امام حسن 
مجتبی به سمت چمخاله را در دستور کار قرار دادیم بطوریکه 
لوله گذاری از این مسیر ادامه یافته و در نهایت به نهر الوغ فک 

میریزد و مشکل آبگرفتگی این میدان کلا حل خواهد شد.
مسیر خیابان جمهوری نیز که سالها از کوچه دانشگاه پیام نور 
تا انتهای حوزه شهری دچار آبگرفتگی میشود نیز در دستور کار 

اجرای پروژه در سال 98 می باشد.
کاهش ترافیک شهری

سید مهدی رجایی در ادامه سخنان خود به ایجاد رینگ جدید 
جهت کاهش ترافیک شهری اشاره نمود و گفت: یکی از اقدامات 

زیربنایی برای توسعه عمران شهری بازگشایی خیابانها و معابر 
جدید شهری است، بنابراین شهرداری لنگرود با حمایت شورای 
محترم شهر در این زمینه نیز اقدامات خوبی داشته که از جمله 
می توان به ایجاد خیابان کنار گذر و رینگ جدید اتصال از میدان 
شهید املاکی تا جاده چمخاله به طول 4 کیلومتر اشاره داشت.

طول یک کیلومتر این مسیر دارای هیچگونه زیرساخت و جاده 
ای نبوده و نیاز به احداث داشته که بیش از 7۰ درصد کار احداث 

این یک کیلومتر به پایان رسیده و یک پل نیز جهت اتصال این 
یک کیلومتر به سه کیلومتر دیگر است که در حال آماده کردن 
نقشه های اجرایی پل هستیم و امیدواریم تا پایان سال اجرای در 

صورت تخصیص اعتبارات لازم پل را به پایان برسانیم.
ترافیکی  راستای کاهش مسائل  وی همچنین تصریح کرد: در 
زیرسازی  و  .تعریض  تسطیح  همچون  اقداماتی  لنگرود  شهر 
خیابان شهیدان سالکویه در لیلاکوه - بازگشایی معبر در میدان 
بسیج - تسطیح و زیر سازی انتهای 2۰متری شهید رجایی به 

سمت 3۵ متری آزادگان صورت گرفته است.
فعالیت های فرهنگی - اجتماعی 

در  اجتماعی  و  فرهنگی  های  فعالیت  اینکه  بیان  با  رجایی 
توسعه  اصلی  زیربنای  شهروندی  فرهنگ  و  اقتصاد  عرصه 
شهری است گفت: شهرداری و شورای اسلامی شهر لنگرود در 
راستای ارتقای فرهنگ شهروندی، برگزاری برنامه های متنوع 
فرهنگی-اجتماعی را بعنوان یکی از اولویت های خود پیگیری 
نموده بطوریکه شاهد اجرای برنامه های متنوع و مختلفی از این 
نوع در شهر لنگرود بودیم که از مهمترین آنها می توان به اجرای 
نوروزی،  جشنواره  شامل  که  فجر  پارک  در  متنوع  های  برنامه 
برپایی افطاری در محوطه شهرداری، برگزاری مسابقه کتابخوانی 
در محوطه شهرداری، اجرای جشنواره های بومی محلی. برپایی 
نمایشگاه صنایع دستی در پارک فجر، اجرای برنامه )فانوس شب 

نظیر  بی  استقبال  با  رمضان  مبارک  ماه  های  در شب  نشینی( 
شهروندان و برپایی جشن نیمه شعبان و جشن انقلاب در سالن 

بحران اشاره کرد.
فرهنگی  متنوع  برنامه  از 6۰  بیش  کرد:  اضافه  لنگرود  شهردار 
ماه  پایان شهریور  تا  آغاز سال 98  از  لنگرود  توسط شهرداری 

برگزار شده است.

و اما زباله
جهت  گفت:  و  پرداخت  شهری  زباله  ساماندهی  بحث  به  وی 
ساماندهی اصولی زباله شهر اقدام به احداث کارخانه کمپوست 
در محل دفن زباله شهرستان در آلمان لنگه اطاقور نموده ایم که 
الحمدا… این پروژه عظیم از روند پیشرفت خوبی برخوردار و 

تاکنون بیش از 7۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
رجایی همچنین به پیشرفت فیزیکی کارخانه کمپوست مادیان 
گوابر اشاره نمود و خاطرنشان کرد: سوله های کارخانه کمپوست 

۱۰۰ درصد آماده شده و تجهیزات آن خریداری شده است.
وی تصریح کرد: کل اعتبارات پروژه ۱۵میلیارد تومان است که 
تاکنون ۵ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان آن جذب شده و تا پایان 

سالجاری ۵ میلیارد تومان دیگر جذب خواهد شد.
لنگرود  شهرستان  زباله  روزانه  تولید  میزان  لنگرود  شهردار 
زباله  کل  دفن  و  ساماندهی  کار  گفت  و  کرد  اعلام  را ۱8۰تن 
شهرستان به عهده شهرداری لنگرود است که خود یک پروژه 
پروژه  اول  فاز  امیدواریم  ما  افزود:  بزرگ محسوب میشود. وی 
کمپوست قسمت پردازش آن تا پایان سال 98 به بهره برداری 

برسد.
پیاده راه سازی

لنگرودی  از دغدغه های شهروندان  اینکه یکی  بیان  با  رجایی 
وضعیت نامناسب پیاده روهای مرکز شهر بوده افزود:8۰ درصد از 

پیاده روهای مرکز شهر را اصلاح کردیم .
امام  خیابان  شمالی  ضلع  در  سازی  رو  پیاده  کرد:  اضافه  وی 
خمینی به اتمام رسیده و ضلع جنوبی آن در حال اجرا می باشد.

پیاده رو سازی خیابان حافظ هم بزودی تمام خواهد شد.
رجایی ضمن بیان اینکه پیاده راه طبیعت از میدان مصلی تا میدان 
طبیعت را در چند فاز از دیگر برنامه های شهرداری لنگرود در 
خصوص پیاده روسازی است، گفت: در سال جدید بیش از یک 

میلیارد تومان برای پروژه پیاده روسازی ها هزینه شده است.
حمایت از پرسنل

پرسنل شهرداری  بازنشستگی  به مسئله  لنگرود سپس  شهردار 
اشاره کرد و افزود: با توجه به اینکه شهرداری سالهاست با ازدیاد 
نیرو مواجه بوده بمنظور کوچک کردن بدنه شهرداری و برون 
سپاری و سپردن بسیاری از امور به جوانان از ابتدای دوره پنجم 
بحث بازنشستگی عزیزانی که به سن بازنشستگی رسیده بودند و 
بلاتکلیف مانده بودند مورد توجه قرار گرفت و مقرر شد هر سال  
2۰ نفر از پرسنل بازنشسته شوند که سال قبل ۱6 نفر و امسال 
شوراها  پنجم  دوره  پایان  تا  و  کردیم  بازنشسته  را  نفر   2۰ نیز 
امیدواریم 6۰ نفر از عزیزانی که به سن بازنشستگی رسیدند را 
بازنشست کنیم.وی افزود: بازنشستگی هر یک از عزیزان بسته 
به کارگر یا کارمند بودن آنها بین ۵۰ تا ۱۰۰میلیون هزینه دارد.

که با برنامه ریزی و کاهش هزینه های دیگر این کار بزرگ که 
سالها مسکوت مانده بود صورت گرفت.

وی بیمه منازل مسکونی سطح شهر تا سقف ده میلیون تومان، 
تشکیل  شهرداری،  پرسنل  مسکن  تعاونی  شرکت  اندازی  راه 
 ۱۰۰ تا  درمان  هزینه  تامین  بمنظور  کارکنان  رفاهی  صندوق 

میلیون  یک  سقف  تا  سفر  هزینه  پرداخت  و  کارکنان  درصدی 
تومان به کارکنان را از دیگر برنامه های پیش روی شهرداری 
با دریافت مجوزهای لازم از شورای اسلامی شهر لنگرود عنوان 

کرد.
رجایی در ادامه احترام به ارباب رجوع و سهولت کار شهروندان 
در شهرداری را یک اصل مهم در دوره خدمت خود عنوان کرد 
و افزود: ما با برنامه ریزی و اتوماسیون اداری و سیستمی که راه 
اندازی کردیم توانستیم مباحث کاغذ بازی و رفت و آمد اداری را 
کاهش دهیم که این امر هم در سرعت عمل کار ارباب رجوع، 
کاهش فساد و کاهش وقت و زمان نیروهای شهرداری تاثیر گذار 

و مورد رضایت شهروندان بوده است.
سید مهدی رجایی اظهار کرد: طبق قول و قراری که با شهروندان 
در شهرداری  شفافیت«  »سامانه  بهار 98  در  داشتیم  لنگرودی 

لنگرود راه اندازی و از همان زمان در دسترس همگان است.
با  لنگرود  شهر  عمرانی  اتفاق  بزرگترین  اجرای 

حضورمعاون عمرانی وزیر کشور
مدیریت شهری لنگرود با همدلی زمینه اجرای بزرگترین اتفاق 
عمرانی شهر لنگرود را فراهم کردند  این پروژه ها شامل  پروژه 
سالها  که   – خشتی  پل  محوطه  بازآفرینی  و  زیباسازی  های 
به عنوان پارکینگ مورد استفاده بوده و خواسته طولانی مدت 
)ره(  خمینی  امام  خیابان  لوله گذاری  بود.  لنگرودی  شهروندان 
جهت هدایت آب های سطحی و بازسازی پارک آزادی ؛ که با 
حضور معاون عمرانی وزیر کشور، مدیران استانی و شهرستانی 

افتتاح و تقدیم مردم با فرهنگ  لنگرود گردید.
سید مهدی رجایی شهردار لنگرود در این مراسم که تیر ماه سال 
جاری برگزار شد گفت : این پروژه های حیاتی برای شهر لنگرود 
را با شور و انگیزه در دست گرفتیم و به دلیل اهمیت آن با صرف 
بیش از ۵ و نیم میلیارد تومان  هزینه و با عملیات اجرایی که کار 

بسیار سختی بود؛ به مرحله اجرا و بهره برداری رساندیم.
وی با بیان اینکه رفع معضل آبگرفتگی خیابان امام خمینی )ره( 
یکی از درخواست های عمومی شهروندان بود که با اجرای پروژه 
این  متری  سانتی  لوله ۱۵۰۰  با  متر  به طول۱۰۰۰  لوله گذاری 

مشکل به طور کامل رفع گردید.
رجائی؛ زیباسازی محوطه پل خشتی و بازگشت حالت گردشگری 
به این بنای تاریخی معروف استان  را و همچنین احیا و بازسازی 
عنوان  لنگرود  شهر  مردم  به  ای  هدیه  را  لنگرود  آزادی  پارک 
همدلی،  با  شهر  شورای  اعضای  مسیر  این  در   : افزود  و  نمود 
برای  را  شرایط  و  داشته  خوبی  همکاری  انسجام؛  و  هماهنگی 
این مجموعه حمایت  این پروژه فراهم کرده اند در کنار  اجرای 
نماینده لنگرود و دکتر نوبخت در جذب اعتبارات و تسریع کار 

بسیار تاثیرگذار بود.
شهردار لنگرود در ادامه اعتبار هزینه شده پروژه باغ ملی را یک 
پل  پروژه  شده  هزینه  اعتبار  و  تومان  میلیون  پانصد  و  میلیارد 
خشتی را ۵۰9 میلیون تومان عنوان کرد و افرود: هنوز ادامه پروژه 
محوطه پل خشتی باقی است و در چند فاز تعریف شده است که 

فاز اول آن تنها مورد بهره برداری قرار گرفت.
 46 سالجاری   در  را  لنگرود  شهرداری  بودجه  لنگرود  شهردار 
میلیارد تومان عنوان کرد و گفت: این بودجه در سال گذشته 38 
میلیارد تومان بوده است که ۱۰۰ در صد آن محقق شد و پیش 
بینی میشود با اعتبارات و در آمدهای حاصله میبایست تا پایان 

سال سقف بودجه سال 98 افزایش داشته باشد.
همکاری  خود  همشهریان  به  لنگرود  شهردار  توصیه  پایان  در 
شهروندان در پروژه های زیرساختی جدید و صبر و تحمل آنها 
از  بوده که  زباله  تولید  بود و مورد دیگر کاهش  پروژه  پایان  تا 
زباله  تولید  کاهش  جهت  جدی  عزم  یک  خواستار  شهروندان 
بوده و گفت ما هر باید زمانی که در حین تولید زباله هستیم به 
این نکته فکر کنیم که زباله ای که بیرون از خانه می گذاریم 
منفی  اثرات  و  میشود  چه  و  میرود  کجا  به  دارد  سرنوشتی  چه 
موضوع  این  به  اگر  دارد  ما  زیست  محیط  روی  بر  زیانباری  و 
تفکر کنیم قطعا زباله تولیدی خودمان را کاهش میدهیم.شهردار 
لنگرود عنوان داشت زنم تولید جهانی زباله 3۰۰ گرم برای هر 
نفر است و در کشور ما این عدد به 7۰۰ گرم می رسد و متاسفانه 
در استان ما در برخی فصول این عدد به ۱4۰۰ گرم نیز میرسد 

که بسیار عدد بزرگی میباشد.

ود گام به گام با شهردار لنگر

وندان عملکرد مثبت شهرداران، مسبب ایجاد اعتماد عمومی در شهر

دعوت به همکاری
به یک منشی جهت کار در مطب دندانپزشکی نیازمندیم

اوقات تماس: عصرها ساعت ۱۶ الی ۲۰
 روزهای یکشنبه، سه شنبه، چهارشنبه و پنجشنبه

تلفن تماس: ۳۲۱۱۱۸۱۴
آدرس: رشت، فلکه صابرین


